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WO-RA.0002.13.2017 

 

Protokół nr XXXV/17 

sesji Rady Powiatu Gostyńskiego 

odbytej 14 grudnia 2017 r. 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Gostyniu 

 

Ad 1) 

Przewodniczący Rady Alfred Siama o godzinie 13.00 otworzył trzydziestą piątą sesję Rady 

Powiatu Gostyńskiego oraz powitał osoby przybyłe na sesję. Przewodniczący poinformował, że 

w Radzie zasiada 19 radnych. Podczas stwierdzania quorum na sali obecnych było 18 radnych. 

Nieobecny był radny Aleksander Dolczewski. Przewodniczący stwierdził, że Rada jest władna 

podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane quorum.  

Przewodniczący powitał gości przybyłych na sesję, a szczególnie uczestników kolejnego konkursu 

na najlepszą pracę magisterską tematycznie związaną z powiatem gostyńskim.  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad 2) 

Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Alfred Siama przedstawił porządek obrad. Następnie odczytał wniosek 

Zarządu Powiatu o treści: „Zgodnie z § 23 Statutu Powiatu Gostyńskiego z dnia 24 kwietnia 2008 r. 

Zarząd Powiatu Gostyńskiego wnioskuje o uzupełnienie porządku obrad XXXV sesji Rady Powiatu 

Gostyńskiego poprzez dodanie podpunktów w punkcie 9 „Rozpatrzenie projektów uchwał 

i podjęcie uchwał w sprawach: 

1)  zmiany uchwały Nr XIX/144/16 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 17 sierpnia 2016 r. w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Gminie Borek Wlkp., 

2) zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2017 rok, 

3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 2017-2028. 

Powiat Gostyński otrzymał z Ministerstwa Finansów uzupełnienie subwencji ogólnej oraz zostały 

wypracowane dochody ponad plan w domach pomocy społecznej i placówkach opiekuńczo-

wychowawczych. W związku z powyższym konieczne jest zwiększenie budżetu powiatu oraz 

dokonanie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Zwiększenie budżetu z powyższych źródeł 

należy do wyłącznej kompetencji Rady. Konieczność podjęcia uchwały o zmianie uchwały 

o pomocy finansowej dla Gminy Borek Wlkp. wynika z tego, iż nie zostanie zakończone zadanie 

„Budowa ronda na skrzyżowaniu ulic Armii Poznań – Borecka – Zielona w m. Pogorzela” w 2017 

roku i środki zostaną ujęte jako wydatki niewygasające. W związku z powyższym nie będzie 

możliwości rozliczenia pomocy finansowej z Gminy Borek Wlkp.” 

 

Wniosek Zarządu Powiatu o uzupełnienie porządku obrad został przyjęty w wyniku 

głosowania: 16 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 2 głosach „wstrzymujących się”.  

 

Przewodniczący Rady Alfred Siama poinformował, że praca nad tymi projektami wymaga 

zaopiniowania ich przez Komisję Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego, która zbierze się 

w przerwie obrad.  

 

Porządek obrad XXXV sesji Rady Powiatu: 

1. Otwarcie i ustalenie quorum. 

2. Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad. 

3. Ogłoszenie wyników konkursu na najlepszą pracę magisterską tematycznie związaną 

z powiatem gostyńskim. 
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4. Przyjęcie protokołu Nr XXXIII/17 nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu z 21 listopada 2017 r. 

5. Informacja Starosty o działalności Zarządu Powiatu Gostyńskiego w okresie międzysesyjnym. 

6. Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi Zarządu. 

7. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych interpelacjach i udzielonych na nie 

odpowiedziach. 

8. Zapytania radnych. 

9. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

a) udzielenia pomocy finansowej Gminie Poniec, 

b) wydatków budżetu powiatu, które w 2017 r. nie wygasają z upływem roku budżetowego, 

c) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 2018-2028, 

d) uchwalenia budżetu powiatu na 2018 r., 

e) zatwierdzenia programu naprawczego Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki 

Zdrowotnej w Gostyniu, 

f) powołania komisji konkursowej na stanowisko dyrektora Samodzielnego Publicznego 

Zespołu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu, 

g) ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu gostyńskiego, 

h) uchwalenia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu Gostyńskiego na rok 2018, 

i) zatwierdzenia wystąpienia pokontrolnego z kontroli przeprowadzonej w Starostwie 

Powiatowym w Gostyniu, 

j) zmiany uchwały Nr XXV/185/17 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 30 marca 2017 r. 

w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych, realizowanych w ramach środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne zadania 

w 2017 r., 

k) zmiany uchwały Nr XIX/144/16 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 17 sierpnia 2016 r. 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Borek Wlkp., 

l) zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2017 rok, 

m) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 2017-2028. 

10. Informacja o wykonanych zadaniach inwestycyjnych i remontowych na drogach powiatowych 

oraz o przygotowaniu do akcji zimowej. 

11. Odpowiedzi na zapytania. 

12. Wnioski i oświadczenia radnych. 

13. Wolne głosy. 

14. Zakończenie.  

 

Przewodniczący Rady Alfred Siama poinformował, że na korytarzu zorganizowane zostało 

stoisko z ozdobami świątecznymi przez Zespół Szkół Specjalnych w Brzeziu. Zachęcał do ich 

zakupu ze względu na niesamowity efekt estetyczny oraz ze względu na możliwość wsparcia 

szkoły.  

Ponadto poinformował, że po sesji w gabinecie starosty odbędzie się spotkanie opłatkowe, na 

które zaprasza wszystkich uczestników sesji.  

 

Ad 3) 

Ogłoszenie wyników konkursu na najlepszą pracę magisterską tematycznie związaną z powiatem 

gostyńskim. 

Przewodniczący Rady Alfred Siama przypomniał, że konkurs odbywa się od 2007 r. i cały czas 

cieszy się niesłabnącym zainteresowaniem ze strony tych studentów, którzy uznali, że warto 

naszemu regionowi poświęcić dużą uwagę badawczą. Analizując pokłosie tego konkursu na 

przestrzeni 10 lat, można wysnuć bardzo budujący wniosek, że dla wielu młodych ludzi powiat 

gostyński jest ważnym i interesującym miejscem, któremu warto poświęcić uwagę badawczą. 

Dotychczas na konkurs wpłynęło 76 prac z uwzględnieniem tych, które pojawiły się w tym roku. 
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Tegoroczna edycja konkursu jest stosunkowo skromna pod względem liczbowym, gdyż zgłoszone 

zostały cztery prace. Jednak pod względem jakościowym należy ją uznać za udaną, gdyż 

przedłożone teksty są interesujące i wzbogacają wiedzę o powiecie gostyńskim. Do konkursu 

przystąpiło czworo magistrów, którzy pokazali, że to, co gostyńskie, nie jest im obce. W swoich 

pracach zgłębiają tajniki straży pożarnej, turystyki, kultury Biskupizny i kondycji seniorów 

mieszkających w domu pomocy społecznej. Najważniejsze jednak jest to, że punktem odniesienia 

dla autorów zawsze jest powiat gostyński. Za chwilę odda głos Przewodniczącemu komisji 

konkursowej Naczelnikowi Markowi Smektale, który opowie o szczegółach i krótko zaprezentuje te 

prace. Przypomniał, że konkurs wiąże się ze skromnymi gratyfikacjami pieniężnymi. Za pierwsze 

miejsce autor otrzyma 2 000 zł, za drugie – 1 500 zł, a za trzecie miejsce – 1 000 zł.  

Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Marek Smektały potwierdził, że zostały 

złożone cztery prace, które postara się scharakteryzować.  

Pracę na konkurs pod nazwą „Ocena współpracy jednostki ratowniczo-gaśniczej w Gostyniu 

z pozostałymi podmiotami KSRG oraz podmiotami współpracującymi z systemem podczas 

likwidacji pożarów oraz miejscowych zagrożeń na terenie powiatu gostyńskiego” złożył pan Marcin 

Nyczka. Celem pracy była ocena podejmowanej współpracy służb ratowniczych na miejscu 

działań ratowniczo-gaśniczych. W pierwszej części pracy scharakteryzowany jest krajowy system 

ratowniczo-gaśniczy. Dalsza część pracy to analiza struktury organizacyjnej systemu oraz 

przedstawienie podejmowanej współpracy z innymi służbami. Kolejny rozdział pracy to 

charakterystyka powiatu, który poddawany jest analizie. Ukazana jest jego specyfika oraz 

występujące ważniejsze zagrożenia. Przedstawiono wykaz obiektów, w których magazynowane są 

substancje chemiczne. Następnie poddana analizie jest statystyka zdarzeń z ostatnich 5 lat. 

W kolejnym rozdziale zaprezentowany został potencjał ratowniczy powiatu. W tym miejscu 

ukazane są przede wszystkim zasoby krajowego systemu ratowniczo-gaśniczego, siły i środki 

jednostek będących w systemie oraz tych ściśle z nimi współpracujących. Scharakteryzowane są 

służby, które najczęściej współpracują z podmiotami krajowego systemu ratowniczo-gaśniczego. 

W kolejnych podrozdziałach autor pracy przedstawia koordynację wspólnych działań podczas 

pożarów, ale także innych zdarzeń. Opisana jest organizacja akcji ratowniczych z uwzględnieniem 

specyfikacji analizowanego powiatu.  

Kolejna praca autorstwa pani Martyny Mruk to „Koncepcja rozwoju turystyki w powiecie 

gostyńskim”. Celem pracy było wskazanie atrakcyjności turystycznej oraz przedstawienie koncepcji 

rozwoju turystyki dla powiatu gostyńskiego. Praca składa się z czterech rozdziałów. Pierwszy 

z nich ukazuje podstawowe pojęcia związane z tematem pracy. Obejmuje odpowiedzi na pytania 

dotyczące definiowania regionu i funkcji turystyki, jakie może spełniać, oraz przedstawia 

zagadnienia związane z regionalną strategią rozwoju. Kolejny rozdział przedstawia 

charakterystykę powiatu gostyńskiego. Zawiera tabele, ryciny i opisy sytuacji społecznej 

i gospodarczej w powiecie, dotyczące między innymi demografii, bezrobocia czy działających 

przedsiębiorstw. W trzeciej części pracy znajduje się analiza atrakcyjności turystycznej powiatu 

gostyńskiego. Autorka, dokonuje analizy wybranych walorów środowiska przyrodniczego 

i historyczno-kulturowego, a także stanu infrastruktury turystycznej i paraturystycznej. Przedstawia 

instytucje działające w systemie turystyki na terenie powiatu. Natomiast ostatni rozdział pracy 

ukazuje perspektywy rozwoju, analizę słabych i mocnych stron oraz szans i zagrożeń dla turystyki 

w powiecie gostyńskim, funkcjonowanie samorządu lokalnego, a także proponowane formy 

promocji turystyki.  

Kolejną pracę magisterską złożyła pani Adrianna Wencel na temat: „Międzypokoleniowy przekaz 

kultury ludowej w rodzinach z regionu Biskupizny”. Fundamentem rozważań na ten temat była 

część teoretyczna, w której opisane zostały wszystkie pojęcia i zjawiska z nim związane. 

Wyszukiwanie istotnych dla autorki pracy informacji w opracowaniach wielu cenionych autorów 

pozwoliło jej na dogłębne poznanie opisywanych zjawisk oraz znalezienie dodatkowych, 

interesujących ją wiadomości z zakresu przekazu międzypokoleniowego, kultury ludowej oraz 

folkloru biskupiańskiego. Treści zawarte w trzech rozdziałach teoretycznych pozwoliły nakreślić 
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ogląd na omawiane zjawisko i stworzyć podbudowę do przeprowadzenia badań. Przygotowując się 

do badań, autorka przeanalizowała i zaprezentowała metodologię w ujęciu teoretycznym oraz 

sformułowała metodologię badań własnych. Głównym celem badań było sprawdzenie, jaki jest 

charakter dialogu międzypokoleniowego w rodzinach z regionu Biskupizny. 

Pracę złożyła również pani Dominika Kwaśniewska pt. „Czynniki wpływające na kondycję fizyczną 

seniorów w ich ocenie (na przykładzie Domu Pomocy Społecznej w Chumiętkach)”. Praca ta 

składa się z dwóch podstawowych części: teoretycznej i metodologicznej. Zawiera w sobie pięć 

głównych rozdziałów. Rozdział pierwszy jest próbą ogólnego przybliżenia zagadnienia. Autorka 

wyjaśnia w nim pojęcie starości i wieku seniorów, omawia aspekty starzenia się człowieka, a także 

nawiązuje do miejsca, jakie obecnie zajmuje osoba starsza w rodzinie i we współczesnym 

społeczeństwie. W rozdziale drugim opisuje czynniki mające wpływ na funkcjonowanie osób 

starszych w społeczeństwie, wśród których wyróżnia czynniki społeczne, materialne i fizyczne. 

Rozdział trzeci opisuje placówkę, w której przeprowadziła badania niezbędne do napisania pracy. 

Zaprezentowała w nim Dom Pomocy Społecznej w Chumiętkach jako środowisko życia 

ankietowanych osób. Kolejny rozdział dotyczy zagadnień metodologicznych, które związane są 

z procesem postępowania badawczego. Rozdział piąty to analiza wyników badań własnych 

uzyskanych za pomocą metody sondażu diagnostycznego, które zaprezentowała w postaci 

wykresów oraz opisu każdego z nich. Głównym celem badań przedstawionych w pracy było 

zbadanie czynników wpływających na kondycję fizyczną seniorów w ich ocenie. Zwieńczeniem 

tego rozdziału oraz całego opracowania są wnioski i podsumowanie, które zawierają odpowiedzi 

na wysunięte wcześniej przypuszczenia. 

 

Na posiedzenie Rady przybył radny Aleksander Dolczewski. 

Na sali obecnych jest 19 radnych. 

 

Naczelnik Marek Smektała przystąpił do ogłoszenia wyników konkursu. Poinformował, że 

wyróżnienie i upominek otrzymuje pani Dominika Kwaśniewska, III miejsce i nagrodę w wysokości 

1 000 zł – pani Adrianna Wencel, II miejsce i nagrodę 1 500 zł – pani Martyna Mruk, a I miejsce 

i nagrodę w wysokości 2 000 zł otrzymuje pan Marcin Nyczka.  

 

Wręczenia nagród dokonali Przewodniczący Rady Alfred Siama oraz Starosta Robert 

Marcinkowski.  

 

Przewodniczący Rady Alfred Siama jeszcze pogratulował magistrom oraz podziękował im za ich 

trud badawczy. Dzięki nim wiedza o powiecie gostyńskim została wydatnie wzbogacona. Dodał, że 

prace te można przeczytać, gdyż będą one dostępne w bibliotece.  

 

Ad 4) 

Przewodniczący Rady Alfred Siama poinformował, że protokół został przesłany radnym drogą 

elektroniczną oraz był wyłożony do wglądu w Biurze Rady. 

 

Przystąpiono do głosowania przyjęcia protokołu Nr XXXIII nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu 

z 21 listopada 2017 r. – wynik głosowania: 18 głosów „za”.  

Wobec niezgodności wyniku głosowania z liczbą radnych obecnych na sali przystąpiono do 

reasumpcji głosowania.  

 

Protokół Nr XXXIII nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu z 21 listopada 2017 r. został przyjęty 

w wyniku głosowania: 19 głosów „za”.  

 

Ad 5) 
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Przewodniczący Alfred Siama poinformował, że informacje z posiedzenia Zarządu 

z 30 listopada oraz 4 grudnia br. zostały przekazane radnym drogą elektroniczną.  

Następnie Starosta przedstawił informację w formie prezentacji multimedialnej.  

Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Starosta Robert Marcinkowski poinformował o zadaniach drogowych. Zakończona została 

przebudowa drogi powiatowej nr 4803 P Pudliszki na odcinku od ulicy Ponieckiej do granicy gmin 

(Krobia – Poniec) wraz z przebudową obiektów mostowych. To właśnie obiekty mostowe były 

najbardziej kluczowym elementem inwestycji. Trwa jeszcze budowa ścieżki pieszo-rowerowej, 

która również jest na ukończeniu. Wartość robót to prawie 2,8 mln zł, ale jest przekonany, że 

zwłaszcza te obiekty mostowe będą służyć przez co najmniej dziesięciolecia. Przypomniał, że 

Powiat Gostyński otrzymał dofinansowanie z rezerwy subwencji ogólnej budżetu państwa 

w wysokości ponad 1 251 000 zł. Połowę pozostałej kwoty pokryła gmina Krobia. W pakiecie z tą 

inwestycją jest również realizowana ścieżka rowerowa. Termin ukończenia tej inwestycji upływa 

jutro i wiele wskazuje na to (powiedział, że patrzy na pana Grzegorza Mayera, który tam był), że 

już jest skończona. 

W dalszej części przypomniał, że powiat otrzymał wsparcie z samorządu województwa 

wielkopolskiego w ramach odbudowy infrastruktury po nawałnicy. Bardzo mocno ucierpiał odcinek 

drogi, a chodzi tu przede wszystkim o pobocza, które regularnie spływały na drodze między 

Smogorzewem a Talarami. Te inwestycje wykonała firma Drogbud, a powiat dołożył tam ponad 

14 tys. zł. Pobocza zostały utwardzone, więc można mieć nadzieję, że tam tych problemów 

z wodami już być nie powinno, chyba że przyjdzie wyjątkowy kataklizm.  

Starosta poinformował o dobrej wiadomości, na którą jeszcze ostatnio nie było odpowiedzi. 

Przypominał, że pytali o nią radni z Pogorzeli – Przewodniczący Rady i pan Kowalczyk. Wszystko 

wskazuje na to, że przed świętami mieszkańcy Gumienic będą cieszyć się z nowej drogi. Wczoraj 

podpisali umowę na wykonanie remontu drogi przebiegającej przez wieś na kwotę prawie 67 000 

zł. W dalszej części Starosta poinformował o zadaniach w trakcie realizacji. Najważniejszym 

zadaniem jest przebudowa ul. św. Marcina w Piaskach, a przede wszystkim budowa kanalizacji 

deszczowej. Ta inwestycja miała się zakończyć wraz z upływem tego tygodnia, ale tak się, 

niestety, nie stanie. Na dzisiejszym posiedzeniu Zarząd rozpatrywał wniosek wykonawcy, firmy 

Vipro, która wnioskuje o przedłużenie terminu wykonania robót do 30 grudnia br. Prośbę motywuje 

przedłużającymi się uzgodnieniami z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad w Poznaniu, 

które dotyczą organizacji ruchu. Bez wymaganego zatwierdzenia projektu organizacji rozpoczęcie 

prac nie było możliwe z uwagi na konieczność oznakowania wyznaczonych objazdów. 

Wspomniane uzgodnienia z Generalną Dyrekcją trwały do 17 listopada, co miało wpływ na 

wydłużenie terminu prac. Szczególnie istotne jest także to, że w trakcie realizacji zadania 

natrafiono na kolizję projektowanego kolektora deszczowego z siecią wodociągową oraz 

niezinwentaryzowanym kolektorem deszczowym. Konieczność usunięcia natrafionych kolizji 

spowodowała wstrzymanie prac liniowych, co również miało wpływ na termin zakończenia prac. Te 

instalacje były wykonywane prawdopodobnie w latach 70. i nie wszystko znajdowało się na 

mapach geodezyjnych. Wykonawca musiał prace prowadzić bardzo ostrożnie ze względu właśnie 

na to, że niecała infrastruktura podziemna została prawidłowo zinwentaryzowana, a kolizje 

spowodowały wydłużenie prac. Warto dodać, że częściowo w te prace włącza się gmina Piaski, 

która przy tej okazji (co nie ma wpływu na wydłużenie terminu) wymienia kompleksowo przyłącza 

wodociągowe. Dodatkowo są też pewne elementy inwestycji gminnych – kolektory deszczowe 

w obrębie skrzyżowania z ulicą Dworcową oraz z ulicą Kasprzaka. Dzisiaj Zarząd nie wyraził zgody 

na przedłużenie prac do 30 grudnia, natomiast uznał zasadność części argumentów i wyraził 

zgodę na przedłużenie prac do końca przyszłego tygodnia. Oczekują, że droga będzie przejezdna 

w terminie przed świętami Bożego Narodzenia.  

Termomodernizacja szpitala zmierza ku końcowi. Znikają ostatnie rusztowania. Budynek nabiera 

nowego kształtu, zmienił się nie do poznania. Dobiegają też końca prace na dachu. Szczególnie 
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istotne jest to (bo estetyka z jednej strony, ale ona nie jest najważniejsza), że wczoraj na 

posiedzeniu Komisji Główna Księgowa informowała o rachunku za gaz za listopad. Jeśli dobrze 

pamięta, to porównując mniej więcej takie same temperatury w listopadzie 2016 i 2017, to ostatnio 

szpital płacił 25 000 zł, a teraz za listopad faktura wynosi ok. 17 000 zł. To pokazuje, że dzięki 

pracom uzyskano realne oszczędności.  

Pod hasłem: „Dbajmy o pszczoły – rola pszczół w rolnictwie” odbyło się spotkanie pszczelarzy 

z Wicestarostą Czesławem Kołakiem i Naczelnikiem Wydziału Ochrony Środowiska Andrzejem 

Szumskim. Celem spotkania było przekazanie pszczelarzom zakupionej z funduszy powiatu węzy 

pszczelej. Podczas spotkania pszczelarze podzielili się swoimi doświadczeniami i zwrócili uwagę, 

aby sadzić drzewa miododajne, które długo kwitną i zapewniają pszczołom surowce do produkcji 

miodu, spadzi i pyłku. Mówili również o problemie związanym z niewłaściwym stosowaniem 

środków ochrony roślin, a mianowicie wykonywaniem oprysków w czasie wylotów pszczół. Dodał, 

że te tematy chcą kontynuować, aby z tą wiedzą docierać dalej. Na terenie powiatu działa 7 kół 

pszczelarzy zrzeszających 130 członków, w posiadaniu których jest ponad 3,5 tys. uli. Przekazaną 

węzę w ilości 100 kg przewodniczący kół przekażą członkom wszystkich gminnych kół 

pszczelarskich. 

Następnie Starosta przedstawił informację kadrową. Poinformował, że pani Karolina Dolata 

pozostanie na stanowisku dyrektora Centrum Obsługi Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych 

w Bodzewie, a pani Paulina Maćkowiak nadal kierować będzie Młodzieżową Świetlicą 

Środowiskową w Pogorzeli. Zdecydował o tym Zarząd Powiatu Gostyńskiego po zapoznaniu się 

z koncepcjami funkcjonowania placówek. Obie panie są wszechstronnie wykształcone, doskonale 

przygotowane i doświadczone na tych stanowiskach. Starosta pogratulował obu paniom.  

Prawie 200 000 zł otrzyma Powiat Gostyński na realizację programu „Za życiem” w latach 2017-

2021. Chodzi tutaj o zapewnienia maksymalnie komfortowych warunków pobytu uczennicy 

w ciąży, do czasu urodzenia dziecka, w bursach lub internatach w formie odrębnego pokoju. 

Z tego, co wie, ten pokój w Zespole Szkół Rolniczych w Grabonogu już jest gotowy. Poradnia 

Psychologiczno-Pedagogiczna zakupiła sprzęt. Drugim aspektem jest zapewnienie realizacji zadań 

wiodącego ośrodka koordynacyjno-rehabilitacyjno-opiekuńczego na obszarze powiatu wraz 

z doposażeniem placówki pełniącej funkcje tego ośrodka (wyposażenie oraz dodatkowe godziny 

pracy fizjoterapeutów, psychologów, logopedów, pedagogów z przeznaczeniem na wczesne 

wspomaganie rozwoju w PPP w Gostyniu). 

Ewa Nawrocka, Wojciech Czemplik, Ochotnicza Straż Pożarna w Piaskach, Piekarnia Ciążyński – 

to tegoroczni Wolontariusze Roku Powiatu Gostyńskiego. Przypomniał, że od 5 lat lokalni 

społecznicy otrzymują statuetki „Edmunda”. Jest to nawiązanie do postaci znanego społecznika 

Edmunda Bojanowskiego. Nagrody są przyznawane w czterech kategoriach: wolontariat 

indywidualny, młodzieżowy, grupowy oraz biznes społecznie odpowiedzialny. Tym razem 

wyróżnienie w kategorii wolontariusza młodzieżowego otrzymał Mateusz Biernat, a „Edmunda 

specjalnego” za całokształt działań pan Wojciech Czemplik.  

W ramach współpracy z organizacjami pozarządowymi pojawiła się nowa inicjatywa – „Bank 

Inicjatyw Społecznych”. Najpierw poprzez ogłoszenie konkursu w Starostwie Powiatowym zostały 

przeprowadzone swojego rodzaju preeliminacje. Trzy wybrane grupy w czasie 5-minutowego 

wystąpienia przedstawiały swoje pomysły na działania społeczne. Po nich zaprezentowali się 

ambasadorzy poszczególnych projektów, którzy swoim doświadczeniem i autorytetem wsparli 

inicjatywy. Były to trzy inicjatywy: przedszkolaki z Łęki Małej poznawać będą kulinarne tradycje, 

zespół „Jaffa” wyda kolejną płytę, a mieszkańcy Szelejewa przybliżą postać senatora Stanisława 

Karłowskiego. Ważne jest to, że zwycięzców wybrali zebrani na gali goście. Każdy dysponował 

jednym głosem, który mógł przekazać na jeden z wybranych przez siebie pomysłów. Największe 

uznanie widowni zyskał projekt wydania drugiej płyty zespołu muzycznego „Jaffa”. Drugie miejsce, 

przegrywając zaledwie jednym głosem, zajął projekt przedszkolaków z Łęki Małej, który zakłada 

poznawanie i kultywowanie kulinarnej tradycji regionu. Trzecie miejsce zajęli mieszkańcy 

Szelejewa, chcący przybliżyć i rozsławić sylwetkę senatora Stanisława Karłowskiego. Każda 
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z trzech grup wyszła z konkursu ze środkami na działania. Zwycięzcy otrzymali czek na 3 000 

złotych, laureaci drugiego miejsca 2 000 złotych, a trzeciego 1 000 złotych.  

Co roku Zarząd Powiatu Gostyńskiego przeznacza po 1 000 złotych na działania klubów 

sportowych w każdej gminie powiatu gostyńskiego. W tym roku "gostyński" czek trafił do piłkarzy 

Kani Gostyń (rocznik 2008). Oprócz UKS Kani Gostyń, w tym roku 1 000 złotych na zakup sprzętu 

sportowego oraz wyposażenia dla klubów działających na terenie powiatu gostyńskiego otrzymali 

również: Ludowy Klub Sportowy Dąbroczanka Pępowo, Klub „Piast Poniec”, Ludowy Zespół 

Sportowy „Lew Pogorzela”, UKS Borek Wlkp., Fundacja KA4 Krobia, UKS Bodzewo.  

Przewodniczący Rady Alfred Siama dołączył się do gratulacji dla pań Karoliny Dolaty i Pauliny 

Maćkowiak. 

 

Ad 6) 

Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi zarządu. 

Radny Grzegorz Grzegorzewski, zwracając się do Starosty, zapytał, czy te niedociągnięcia, 

o których była mowa na spotkaniu radnych, zostały usunięte: okna, termostaty i kaloryfery. 

Starosta Robert Marcinkowski odpowiedział, że część prac jest realizowana, ale nie ma jeszcze 

protokołu odbioru. Dodał, że w sprawie okien wszystko zostało już wymienione.  

 

Ad 7) 

Przewodniczący Rady Alfred Siama poinformował, że w okresie międzysesyjnym interpelacji nie 

złożono. 

 

Ad 8) 

W punkcie „Zapytania radnych” głosu nie zabrano. 

 

Ad 8 a) 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie Poniec przedstawiła Skarbnik 

Powiatu Eleonora Gościniak. Poinformowała, że uchwała dotyczy udzielenia pomocy finansowej 

w kwocie 5 000,00 zł na dofinansowanie rekultywacji stawu w miejscowości Szurkowo. 

Szczegółowe warunki udzielenia pomocy finansowej oraz jej rozliczenie określone zostaną 

w umowie zawartej pomiędzy Powiatem Gostyńskim a Gminą Poniec. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Zdzisław Kowalczyk 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 6 głosów „za”. 

 

W dyskusji głosu nie zabrano. 

 

Uchwała Nr XXXV/240/17 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Poniec została 

podjęta w wyniku głosowania: 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”.  

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 

 

Ad 9 b) 

Projekt uchwały wraz z autopoprawką w sprawie wydatków budżetu powiatu, które w 2017 r. nie 

wygasają z upływem roku budżetowego przedstawiła Skarbnik Powiatu Eleonora Gościniak. 

Poinformowała, że te środki finansowe mogą być wydatkowane w roku 2018 bez konieczności 

wprowadzenia ich do budżetu na rok 2018. Na dzisiejszym posiedzeniu Zarząd Powiatu dodał jedno 

zadanie do wydatków niewygasających, tj. „Przebudowa drogi powiatowej 4803P Pudliszki na odcinku 

od ul. Ponieckiej do granicy gmin Krobia – Poniec wraz z przebudową obiektów mostowych” w kwocie 

33 459 zł. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Zdzisław Kowalczyk 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 6 głosów „za”. 

 

W dyskusji głosu nie zabrano.  

 

Autopoprawka została przyjęta w wyniku głosowania: 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 

2 głosach „wstrzymujących się”.  

 

Uchwała Nr XXXV/241/17 w sprawie wydatków budżetu powiatu, które w 2017 r. nie 

wygasają z upływem roku budżetowego została podjęta w wyniku głosowania: 17 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw” przy 2 głosach „wstrzymujących się”.  

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 

 

Ad 9 c) 

Projekt uchwały wraz z autopoprawką w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Gostyńskiego na lata 2018-2028 przedstawiła Skarbnik Eleonora Gościniak. 

Poinformowała, że projekt uchwały otrzymali radni w formie papierowej i omawiany był na 

posiedzeniach komisji. Zarząd na posiedzeniu w dniu 4 grudnia 2017 roku przyjął autopoprawkę 

do projektu uchwały. Zmiany ww. uchwały dotyczą zmian w załączniku nr 1 „Wieloletnia Prognoza 

Finansowa” – uaktualnienie kwot ujętych w autopoprawce do projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu na 2018 r. Zmiany w załączniku nr 2 „Wykaz przedsięwzięć do WPF” 

polegają na tym, że: 

 dodaje się przedsięwzięcie „Rozbudowa drogi powiatowej nr 4803P Poniec – Krobia od 

skrzyżowania z drogą powiatową nr 4906P do granic gmin (Poniec – Krobia)” w kwocie 

46 125,00 zł w roku 2018; 

 dodaje się przedsięwzięcie „Ubezpieczenie majątku Powiatu Gostyńskiego” w kwocie 

364 867,67 zł (rok 2018 – 145 947,07 zł, rok 2019 – 145 947,07 zł, rok 2020 – 72 973,53 zł); 

 dodaje się przedsięwzięcie „Program kompleksowego wsparcia dla rodzin Za Życiem” w kwocie 

172 800,00 zł (rok 2018 – 31 500,00 zł, rok 2019 – 47 100,00 zł, rok 2020 – 47 100,00 zł, rok 

2021 – 47 100,00 zł); 

 zwiększa się przedsięwzięcie „Przebudowa drogi powiatowej nr 4908P m. Piaski ul. św. 

Marcina” o kwotę 400 000,00 zł w roku 2018. 

Na posiedzeniu Zarządu przyjęto jeszcze jeden wniosek o dodanie przedsięwzięcia, tj. 

„Prowadzenie ośrodka interwencji kryzysowej i ośrodka wsparcia dla ofiar przemocy w rodzinie”, 

które realizowane będzie przez Bonifraterski Ośrodek Interwencji Kryzysowej w Piaskach. W roku 

2018 będzie to 190 000 zł, w 2019 r. – 195 000 zł i w roku 2020 – 200 000 zł. 

 

Skarbnik Powiatu Eleonora Gościniak poinformowała, że Regionalna Izba Obrachunkowa 

zaopiniowała projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego pozytywnie.  

Opinia stanowi załącznik do protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Komisji Zbigniew Kulak poinformował, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 4 głosy „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Stanisław Dudka 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 4 głosy „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”.  

Przewodniczący Komisji Samorządowo-Organizacyjnej i Porządku Publicznego Grzegorz 

Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 5 głosów „za” przy 

1 głosie „wstrzymującym się”.  
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Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Dorota Kaźmierczak poinformowała, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 3 głosy „za” przy 2 głosie „wstrzymującym się” podczas 

nieobecności jednego radnego. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Zdzisław Kowalczyk 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 4 głosy „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym się” podczas nieobecności 1 radnego.  

 

W dyskusji głosu nie zabrano. 

 

Autopoprawka została przyjęta w wyniku głosowania: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” 

przy 4 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Uchwała Nr XXXV/242/17 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Gostyńskiego na lata 2018-2028 została podjęta w wyniku głosowania: 15 głosów „za”, 

0 głosów „przeciw” przy 4 głosach „wstrzymujących się”. 

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 

 

Ad 9 d) 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2018 r.  

Starosta Robert Marcinkowski przedstawił projekt budżetu w formie prezentacji multimedialnej, 

której wydruk stanowi załącznik do protokołu. 

Starosta powiedział, że zacznie od refleksji. Zawsze, gdy jest gdzieś w Polsce i widzi tablicę PGS, 

to robi mu się cieplej na sercu, bo wie, że to są rodacy z naszej małej ojczyzny. W ten sposób 

powstała inicjatywa programu grantów społecznych, która wyzwala energię mieszkańców i służy 

budowie społeczeństwa obywatelskiego. W tym roku zastanawiał się, jak najlepiej oddać ideę 

projektu budżetu na 2018 rok i postanowił oprzeć się na słowach PGS – jest to budżet 

proinwestycyjny, gospodarny i społeczny. Dawno w projekcie budżetu nie mieli tak dużych 

środków na inwestycje. Jest to wynik racjonalnej gospodarki finansowej realizowanej wspólnie 

z zarządem, radą, z wszystkimi jednostkami organizacyjnymi, za co dziękuje. Jest to budżet 

gospodarny dlatego, że nie opiera się na przesłankach wyborczych. Nie znajdzie się tu żadnych 

fajerwerków, inwestycji, które mogą mieć charakter wyborczy. Jest to budżet ludzi twardo 

stąpających po ziemi, który generuje dużą nadwyżkę operacyjną w wysokości prawie 7,7 mln zł. 

To jest budżet, który mają zamiar zakończyć na półmilionowym plusie. Trzecim aspektem jest to, 

że budżet jest społeczny. Na to składa się kilka elementów. Pierwszym są szeroko rozumiane 

wydatki społeczne. Chodzi tu przede wszystkim o oświatę. W żadnym z dotychczasowych 

budżetów nie było tak dużych wydatków na oświatę, a one przekraczają 24,5 mln zł. Rosną 

również wydatki na szeroko rozumianą pomoc społeczną, działalność domów pomocy społecznej, 

instytucji pomocy społecznej. Rosną wydatki na sektor organizacji pozarządowych, który jest 

szczególnie ważny w kontekście budowania społeczeństwa obywatelskiego. Rosną także wydatki, 

które są związane z kapitałem ludzkim. Powiat Gostyński, a ma na myśli wszystkie służby 

administracyjne i jednostki organizacyjne, to razem 700 pracowników. Trudne lata 2013-2014 

spowodowały, że musieli obniżać wydatki bieżące, ale ta polityka skutkuje dzisiaj tym, że mamy 

dużo większą swobodę, nie tylko inwestycyjną, ale także w wydatkach bieżących. Rok 2017 był 

rokiem realnego wzrostu płac w jednostkach i chcieliby tą tendencję również utrzymać w roku 

2018. Planowane dochody będą wynosić ok. 76 400 000 zł, z czego większość to dochody 

bieżące. Wydatki wyniosą niespełna 76 mln, wydatki bieżące 65 mln, a majątkowe to ponad 10,5 

mln zł. Odnosząc się do struktury dochodów, powiedział, że można stwierdzić, że się nie zmienia. 

Tradycyjnie powiat otrzymuje subwencje z budżetu państwa i udziały w PIT. Zwrócił uwagę, że 

dochody własne to w znacznej mierze dochody za odpłatność w domach pomocy społecznej. 

Powiat dużych dochodów własnych nie ma, w przeciwieństwie do samorządów gminnych. Na 

wydatki składają się: oświata i wychowanie 32%, pomoc społeczna i rodzina 26%, transport 
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i łączność 13%. W roku 2018 planują zaciągnięcie kredytu w wysokości prawie 4 mln zł, ale za to 

chcą spłacić prawie 4,5 mln zł. W praktyce oznacza to, że powiat spłaca więcej zobowiązań, niż 

zaciąga i planuje wygenerować w przyszłym roku nadwyżkę w wysokości 500 tys. zł. Przy dużych 

wydatkach na inwestycje i przy tym, że jest to rok wyborczy uważają, że mają do czynienia 

z bardzo racjonalnym budżetem posiadającym dużą dyscyplinę finansową. Na wykresie widać 

zobowiązania powiatu, które do roku 2013 rosły, a od tego roku sukcesywnie maleją. Na koniec 

roku 2018 będzie to wartość ok. 28 mln. Zwrócił uwagę, że szczególnie ważne jest to, że są przed 

ostatecznym rozliczeniem z funduszem ochrony środowiska. W skład tych zobowiązań wchodzi, co 

szczególnie ważne, umarzalna pożyczka w wysokości prawie 1 mln zł. Są to zobowiązania na 

papierze, których w rzeczywistości nie będą spłacać. Można więc powiedzieć, że te zobowiązania 

są o milion niższe, bo jest w nich zarówno kwota 880 tys. zł, która będzie umorzona, jak również 

kwota, która zostanie umorzona w roku przyszłym na pożyczkę na termomodernizację Zespołu 

Szkół Zawodowych – ok. 100 000 zł. Niezwykle ważny wskaźnik, który wprowadził Minister 

Rostowski, wynikający z artykułu 243 ustawy o finansach publicznych, pokazuje realną kondycję 

finansową samorządu. Ten wskaźnik, dzięki racjonalnej polityce i dużej dyscyplinie wydatków 

bieżących oraz znacznych środków na inwestycje, z roku na rok rośnie. W tej chwili powiat osiąga 

poziom 9,5%. Pani Hania Danek, która przygotowała tę prezentację, pisze o tzw. poziomie luzu. 

Nie chodzi tutaj o luz organizacyjny, ale o możliwości, jakie powiat posiada. Zwrócił uwagę, że ten 

poziom zielonej, bezpiecznej kolumny wzrasta i to zdecydowanie, co zresztą widać w opiniach 

Regionalnej Izby Obrachunkowej. Ostatnia opinia, którą otrzymali w sprawie budżetu, nie zawiera 

żadnego zastrzeżenia i ocenia bardzo pozytywnie budżet powiatu gostyńskiego. Omawiając 

wydatki majątkowe, powiedział, że odnoszą się do projektu, gdyż wiedzą, że w trakcie roku wydatki 

majątkowe z reguły rosną. Tak było w ostatnich latach. Rok bieżący zakończą większym nawet niż 

stuprocentowym podwojeniem tych wydatków. Zwrócił uwagę, jak trudny był dla powiatu rok 2013, 

kiedy startowali z poziomu 2 700 000 zł i jak mozolnie wspinali się przez poziom niewiele ponad 

4 mln zł, aż do osiągnięcia pewnej, dość satysfakcjonującej stabilizacji wydatków inwestycyjnych 

w roku 2016. Dzisiaj się ten poziom utrzymuje, a i tak jest najwyższy w ostatnich latach. Gdyby 

wzięli pod uwagę bardzo trudny rok 2014, to jest on czterokrotnie wyższy. Kondycję samorządu 

określa również nadwyżka operacyjna, a więc różnica między dochodami a wydatkami bieżącymi. 

W przypadku powiatu jest to plus 7,7 mln zł, który świadczy o tym, że ten budżet jest bezpieczny. 

W dalszej części Starosta poinformował o czekających ich inwestycjach w 2018 r. Jest do droga 

Kromolice – Wziąchów, przebudowa drogi w miejscowości Wziąchów. Dodał, że na razie 

w budżecie jest 200 000 zł, ale mają też deklarację ze strony gminy Pogorzela i Burmistrza, że ta 

kwota zostanie uzupełniona. Jest to praktycznie jedyna inwestycja, z tych już przesądzonych do 

realizacji, która do tej pory nie zawiera wsparcia finansowego po stronie gminy, ale zakładają, że 

tak właśnie się stanie. Dodał, że do tej pory współpraca z Pogorzelą układała się dobrze. W Borku 

Wlkp. mają zamiar przebudować ulicę Dworcową, a 300 000 zł to środki i gminy, i powiatu. Kolejna 

inwestycja to ścieżka rowerowa przy drodze wojewódzkiej Poraj – Krajewice. Jest to wspólna 

inicjatywa Powiatu Gostyńskiego i gminy Gostyń. W najbliższym czasie chcą ją skonsultować 

z Marszałkiem Województwa. Jest to na razie droga wojewódzka, ale w niedalekiej perspektywie, 

po wybudowaniu obwodnicy, stanie się drogą powiatową. Prawdopodobnie inwestorem będzie 

gmina Gostyń. Wszystko wskazuje na to, że ścieżka będzie przebiegać po prawej stronie, jadąc od 

strony Czachorowa w kierunku Krajewic. Trzeba ją dobrze zaprojektować, tak, aby mogła się 

skomunikować z rondem, które będzie rozpoczynać w przyszłości obwodnicę Gostynia i Piasków. 

Kolejna inwestycja związana z ruchem pieszo-rowerowym to ścieżka Gostkowo – Niepart. Jest to 

ścieżka, o którą bardzo intensywnie zabiegają mieszkańcy od lat. Jest ona ważna z punktu 

widzenia szkoły, która jest projektem dwóch gmin na terenie dwóch powiatów: gostyńskiego 

i rawickiego. Jest to wspólna inwestycja Krobi i powiatu – 500 000 zł. Dwie największe inwestycje 

są zaplanowane w budżecie i mają zagwarantowane finansowanie po stronie powiatu 

gostyńskiego. O tym, czy będą one realizowane, rozstrzygną konsultacje przeprowadzane 

z gminami Gostyń i Poniec. Powiat nie otrzymał środków w ramach Programu przebudowy dróg 
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lokalnych. Z pewnością na początku roku siądą do stołu, aby albo zdecydować o częściowej 

realizacji tych zadań, albo o innych priorytetach inwestycyjnych i na terenie powiatu, i na terenie 

gmin Poniec oraz Gostyń. Ważną ścieżką rowerową jest kolejny etap budowy ścieżki między 

Pępowem a Siedlcem. Istotne w tej inwestycji jest to, że dojdą do tzw. dębówki. Omawiając 

inwestycję na ul. św. Marcin w Piaskach, powiedział, że zakładają, że jeszcze w styczniu ogłoszą 

przetarg. Dzisiaj trwają jeszcze prace, bez których przeprowadzenia nie byłoby możliwe położenie 

nowego dywanika i ułożenie nowych chodników. W Chwałkowie planowana jest przebudowa 

znacznego odcinka drogi za kwotę 900 000 zł. Podobnie będzie w Potarzycy. Wartość inwestycji to 

600 000 zł, inwestycja jest współfinansowana z gminą Krobia po 50%. W Pępowie do ukończenia 

jest ulica Chocieszewicka. Tu również jest deklaracja gminy Pępowo o 50% dofinansowaniu. 

W Zespole Szkół Specjalnych w Brzeziu widać już coraz więcej, prace postępują w dobrym tempie 

i w przyszłym roku powinny zacząć się zajęcia w nowej sali i nowych pracowniach. W Powiecie 

Gostyńskim od lat funkcjonuje Budżet Obywatelski. W tym roku najwięcej głosów zebrał projekt 

poprawy bezpieczeństwa uczestników ruchu drogowego poprzez budowę ciągu pieszo-

rowerowego przy drodze powiatowej nr 3087P w miejscowości Borek Wlkp., a także przebudowa 

skrzyżowania drogi powiatowej nr 4087P z drogą gminną w kierunku – Zalew Jeżewo. Te dwa 

projekty znalazły się w budżecie. Ponadto chcą nagrodzić w pewien sposób obywatelską 

aktywność innych mieszkańców, zwłaszcza gminy Krobia i społeczności lokalnej Zespołu Szkół 

Rolniczych w Grabonogu. Są projekty, które nie zmieściły się w puli 300 000 zł, ale mają zamiar 

docelowo je realizować, dlatego w roku 2018 przygotują stosowną dokumentację techniczną na ich 

realizację. Powiat Gostyński od wielu lat realizuje Program modernizacji bazy dydaktycznej, 

przeznaczając 20 000 zł na wyposażenie pracowni w szkołach. W przyszłym roku te środki trafią 

przede wszystkim na pracownie informatyczne w Gostyniu i w Krobi. Szkoła w Grabonogu planuje 

zakup wyposażenia dla nowego kierunku – technik usług kosmetycznych. To, czy ten kierunek 

powstanie w przestrzeni edukacyjnej powiatu gostyńskiego, jest uzależnione od chętnych. Pomysł 

jest i powiat wspiera szkołę, by ten kierunek mógł funkcjonować. Dwa najważniejsze projekty 

edukacyjne są związane z modernizacją hali sportowej w Krobi, którą planują wygłuszyć oraz 

przygotowaniem dużego zadania, jakim będzie budowa hali gimnastycznej przy ZSZ w Gostyniu. 

Jest to największa szkoła w powiecie, która obecnie posiada najgorsze warunki do zajęć 

wychowania fizycznego. Planują, aby taki obiekt mógł powstać przy ul. Poznańskiej. Realizacja 

przedsięwzięcia jest uzależniona od pozyskania środków zewnętrznych. W ostatnich latach 

skutecznie pozyskali środki na boiska sportowe. Zakładają, że ta infrastruktura będzie się mogła 

również rozwijać przy budowie nowych hal sportowych. Powiat, zgodnie ze złożonymi 

deklaracjami, chce wesprzeć budowę bazy śmigłowcowej służby ratownictwa medycznego 

Lotniczego Pogotowia Ratunkowego na terenie lotniska Michałków w Ostrowie Wielkopolskim. 

Kwota 80 000 zł zostanie przekazana na konto samorządu województwa wielkopolskiego. Jeśli 

radni tak zdecydują, również w ramach poprawy bezpieczeństwa, 15 000 zł planują przeznaczyć 

na modernizację stanowiska kierowania Komendy PSP w Gostyniu. Kończąc prezentację, Starosta 

zwrócił uwagę na kilka liczb. Prezentując tabelę, powiedział, że zdaje sobie sprawę, że jest ona 

trudna do interpretacji. Podkreślił, że chce pokazać, jak rośnie potencjał Powiatu Gostyńskiego. Ta 

tabela pokazuje to, na co nas stać. Wtedy, kiedy odejmą zaciągnięte kredyty, kiedy odejmą kredyty 

spłacane, to będą realne możliwości. W ostatnich latach to wygląda całkiem przyzwoicie. 17,5 mln 

zł w roku 2016, ponad 19 mln zł (jeśli nic się nie zmieni) będzie w roku 2017. Są to bardzo 

przyzwoite wskaźniki i to są lata, kiedy zobowiązania malały. Pokazał, że największe kredyty były 

zaciągane na koniec kadencji, czyli w roku wyborczym. Tak było i w roku 2006 i w 2010. W tym 

roku wychodzą z kwotą 0,5 mln na plus. To świadczy o tym, że budżet powiatu jest konstruowany 

realnie, choć nie jest budżetem marzeń. Chcieliby, żeby tych inwestycji było więcej, aby było 

jeszcze więcej środków na realizację najważniejszych potrzeb społecznych. Wiedzą jednak, że ich 

dochody są uzależnione od subwencji i dotacji z budżetu państwa. Na zakończenie przedstawił 

ocenę zewnętrzną magazynu opiniotwórczego „Wspólnota”. Powiat Gostyński, pod względem 

wydatków inwestycyjnych, klasyfikowany w latach 2014-2016 zajmuje, na 314 powiatów, 81 
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miejsce. W ubiegłym roku był na miejscu 177, a więc awansował o 96 pozycji. Tak duży awans 

w pierwszej setce odnotowało tylko 5 powiatów w skali całej Polski. Natomiast w rankingu 

badającym zdolność kredytową samorządów na 314 powiatów Powiat Gostyński znajduje się na 

94 miejscu. Jego wskaźnik to 9,12. Powiat Gostyński ma dzisiaj możliwości, aby wziąć kilka 

milionów kredytu, ale nie korzystają z tego, gdyż myślą „chłodno”, racjonalnie, bo twardo stąpają 

po ziemi, chcąc zapewnić najważniejsze potrzeby mieszkańcom powiatu gostyńskiego. Kończąc 

prezentację, podziękował za pracę nad budżetem na rok 2018 Wysokiej Radzie, wszystkim 

komisjom, radnym, szefom jednostek organizacyjnych, pracownikom Starostwa, a zwłaszcza 

Wydziałowi Finansowemu i pani Skarbnik. Powiedział, że nie jest to budżet marzeń, ale to jest 

budżet rozsądku, odpowiedzialności, dyscypliny finansowej i dużych inwestycji, które czekają 

Powiat w roku 2018, przy jednoczesnym poszanowaniu wartości społecznych, gdzie zawsze na 

pierwszym miejscu ich działań jest człowiek. Zwrócił się do Rady o przyjęcie przedstawionego 

budżetu.  

 

Skarbnik Powiatu Eleonora Gościniak, przedstawiając opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej 

o projekcie uchwały budżetowej, powiedziała, że jest ona pozytywna bez uwag. 

Opinia stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Komisji Zbigniew Kulak poinformował, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 4 głosy „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Stanisław Dudka 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 4 głosy „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”.  

Przewodniczący Komisji Samorządowo-Organizacyjnej i Porządku Publicznego Grzegorz 

Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 5 głosów „za” przy 

1 głosie „wstrzymującym się”. Komisja zwróciła się do Zarządu z prośbą, aby Komendant 

Powiatowy krótko zreferował wpłatę 15 000 zł na fundusz wsparcia, o którym wspominał Starosta.  

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Dorota Kaźmierczak poinformowała, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 3 głosy „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się” 

podczas nieobecności 1 radnego. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Zdzisław Kowalczyk 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 4 głosy „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym się” podczas nieobecności 1 radnego. 

Starosta Robert Marcinkowski przedstawił opinię Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w zakresie 

porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli. Opinia Komisji jest pozytywna.  

Opinia stanowi załącznik do protokołu.  

 

Skarbnik Eleonora Gościniak przedstawiła autopoprawkę Zarządu do projektu uchwały. 

Poinformowała, że radni otrzymali autopoprawkę, która po stronie dochodów wynika przede 

wszystkim z uchwał, które podjęły gminy po 15 listopada.  

 

Radny Grzegorz Grzegorzewski powiedział, że długo myślał nad tym budżetem. Nie ukrywa, że 

jest „zadawalający i jest dyskusyjny”. Powiedział, że nie chciałby przedłużać sesji. Już 3 lata 

składa wniosek, jest to błahostka, a dotyczy stawu na Pożegowie. Gdyby znalazł się on 

w budżecie, to może byłby gotowy zagłosować „za”. Przykro mu i widzi, że będzie musiał jednak 

przyłożyć się więcej do pracy i może wygrać wybory, a wtedy ta inwestycja może zostanie 

dopełniona. To jest nic takiego. Inne stawy są modernizowane, oczyszczane, a trzy lata składa 

wnioski i upomina się o to. Miał cichą nadzieje, że w tym budżecie to się znajdzie, ale tak się nie 

stało. Powiedział, że wstrzyma się od głosu.  

Radny Zenon Norman powiedział, że w kilku zdaniach chciałby przedstawić stanowisko Klubu 

Radnych Samorządowej Koalicji Współpracy w sprawie uchwały budżetowej powiatu gostyńskiego 
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na rok 2018 i projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2028. Projekt budżetu na rok 

2018 wskazuje na kontynuację korzystnych trendów dotyczących poziomu budżetu zarówno po 

stronie dochodów i wydatków. Wyższe dochody budżetowe będące konsekwencją rozwoju regionu 

objawiają się przede wszystkim wyższymi kwotami w zakresie udziałów w podatku dochodowym 

od osób fizycznych, jak i od osób prawnych. Rozwój ten w ujęciu możliwości budżetowych mógłby 

być jeszcze bardziej widoczny, ale należy pamiętać, że zdecydowana większość dochodów 

powiatu ma charakter dotacji celowych. Wyższe dochody pozwalają w większym stopniu 

realizować potrzeby inwestycyjne. Na wydatki majątkowe w projekcie budżetu przeznacza się 

ponad 10,5 mln złotych, co stanowi ok. 15% wydatków ogółem. W kwocie tej ujęto głównie wydatki 

na inwestycje drogowe – jest to kwota ponad 7,7 mln złotych. Inwestycje drogowe będą 

w zdecydowanej większości realizowane w partnerstwie finansowym i organizacyjnym 

z samorządami gminnymi. Ponad 2,3 mln zł stanowią inwestycje w zakresie bazy oświatowej, 

głównie rozbudowa Zespołu Szkół Specjalnych w Brzeziu z dofinansowaniem ze środków unijnych. 

Należy również wspomnieć, że kwota wydatków na inwestycje może w trakcie roku ulec zmianie, 

gdyż w najbliższym czasie powinny rozstrzygnąć się kwestie dofinansowania. Ważnym 

wyzwaniem jest kwestia powodzenia modernizacji dróg w ramach partnerstwa publiczno-

prywatnego, którego ewentualne powodzenie powinno rozstrzygnąć się już w najbliższych 

tygodniach. Przedsięwzięcie to jest zasygnalizowane w środkach budżetowych roku 2018, który to 

rok byłby pierwszym rokiem finansowania inwestycji. Pewną niewiadomą są tendencje w zakresie 

finansowania zadań oświatowych. Widoczny jest spadek środków w zakresie subwencji 

oświatowej przy utrzymującym się dość wysokim poziomie wydatków na ten cel. Przyczyny tej 

sytuacji są dość złożone, ale w zdecydowanej większości mają charakter zewnętrzny. Pomimo 

znacznych wydatków inwestycyjnych projekt budżetu zakłada nadwyżkę budżetową w kwocie 

500 000,00 zł, co oznacza kolejny rok planowanego obniżenia zadłużenia Powiatu Gostyńskiego. 

Bardzo istotnym elementem pod kątem analizy ekonomiczno-wskaźnikowej jest tzw. nadwyżka 

operacyjna, czyli różnica pomiędzy dochodami i wydatkami bieżącymi. Na rok 2018 jest ona 

oszacowana na poziomie 7,7 mln złotych, co jest bardzo istotne pod kątem kształtowania się 

wskaźników obsługi zadłużenia i możliwości inwestycyjnych. Sytuacja finansowa Powiatu jest 

bardzo stabilna. Ważne jest jednak ciągłe monitorowanie i działania zmierzające do eliminacji 

ewentualnych niekorzystnych tendencji zewnętrznych w zakresie finansowania zadań Powiatu. 

Projekt budżetu na rok 2018 oraz projekt WPF Powiatu Gostyńskiego na lata 2018-2028 to 

dokumenty odpowiedzialne, racjonalne, realne i ambitne. 

Radny Maciej Biskup powiedział, że Klub Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego zagłosuje 

za tym projektem, ponieważ trudno być przeciwnym budżetowi inwestycyjnemu. To jest dobry 

budżet, oparty na współpracy samorządowej, szczególnie gminno-powiatowej. Wydatki majątkowe 

na rok 2018 wynoszą ponad 10,5 mln zł. Cieszy ich duża inwestycja oświatowa, jaką jest 

rozbudowa budynku Zespołu Szkół Specjalnych w Brzeziu oraz zwiększanie środków na 

inwestycje i utrzymanie dróg powiatowych. Nadwyżka operacyjna w kwocie ponad 7,5 mln zł 

podkreśla dobrą kondycję finansową powiatu, co pozwala również zwiększyć potencjał 

inwestycyjny i zdolność kredytową. Powiat kolejny rok utrzymuje tendencję spadkową zadłużenia. 

Czeka ich wiele pracy, ale i efekty będą widoczne we wszystkich dziedzinach, którymi zajmuje się 

powiat.  

Radny Ireneusz Lesiński powiedział, że nie będzie mówił w imieniu Klubu Lewicy, lecz podzieli 

się dwiema uwagami. Nie neguje tego, że mówią o półmilionowej nadwyżce. Oczywiście jest to 

prawda. Trzeba również powiedzieć to, że w 2018 roku za obsługę długu publicznego, czyli 

wszystkich operacji bankowych, płacą 720 tys. zł. Gdyby tą kwotę dodać, to tak powiat jest 220 tys. 

zł na minusie. Powiedział, że porównywał budżet z roku ubiegłego, ale ten budżet, który uchwalali 

w grudniu. Ponieważ jest z gminy Krobia, najbardziej interesują go domy pomocy społecznej. 

Patrzy na kwoty w domach pomocy społecznej, tj. 852. Patrząc w tym roku budżetowym na domy 

pomocy społecznej, dostrzega, że jest mniejsza kwota o 151 tys., a na wynagrodzenia osobowe 

pracowników o 111 tys. zł. Poprosił o wytłumaczenie, ponieważ z tego, co usłyszał, to Starosta 
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mówił, że wszędzie te pieniądze wzrastają. Na zakończenie – myśli że powie to w imieniu 

wszystkich radnych – prosi Starostę, aby na konwencie podziękował burmistrzom za to, że 

dokładają się do inwestycji drogowych, bo rzeczywiście dzięki temu można powiedzieć, że dosyć 

dużo rzeczy się robi i widać to w terenie. Za pośrednictwem wójtów i burmistrzów chciałby, aby 

przekazali to wszystkim radom na terenie powiatu gostyńskiego.  

Starosta Robert Marcinkowski powiedział, że padło kilka argumentów, do których chciałby się 

ustosunkować. Radny Grzegorzewski mówił o stawie na Pożegowie. Starosta powiedział, że jest 

gotów, aby to realizować czy modernizować nawet w przyszłym roku. Zanim się czegoś podejmie, 

to trzeba mieć wizję, jak to będzie wyglądać, z kim będzie to robione i kto się będzie tym zajmował. 

Wrócił do spotkania z Radą Osiedla, gdzie nie widział jakiejś wielkiej chęci, nie odczuł, aby była 

zwolennikiem tego projektu. Ponadto nawet w przyszłorocznym budżecie mają kilkadziesiąt tysięcy 

(gdyby zabrać wolne środki z tego roku i dołożyć 20 000 zł, które są w projekcie budżetu jeszcze 

niezagospodarowane), które mogliby wykorzystać na ten staw. Ponadto musieliby to uzgodnić 

z gminą Gostyń. Dodał, że mają przygotowaną nawet koncepcję przez młodzież Zespołu Szkół 

Rolniczych w Grabonogu. Brakuje tej ostatecznej wizji, jak to będzie funkcjonować, kto się tym 

zajmie, kto weźmie za to odpowiedzialność. Prawda jest też taka, że sam staw do prowadzenia 

działalności szkoły jako takiej nie jest potrzebny. To wiąże się ze stworzeniem jakiejś możliwości, 

ale także z przejęciem odpowiedzialności. Radny wie, bo niejedno spotkanie odbyło się w tym 

temacie. Starosta poprosił Wicestarostę o przybliżenie tego tematu. Dodał, że jeśli ta wizja będzie 

znana, to są w stanie wygospodarować środki nawet w przyszłym roku.  

Wicestarosta Czesław Kołak, zwracając się do radnego Grzegorzewskiego, powiedział, że to nie 

jest tak, jak radny mówi. W tej sprawie zrobiono dużo rzeczy przy ul. Tuwima. Powiedział: 

„widziałby pewne spojrzenie, że mógłby to być kompleks szkolno-sportowo-rekreacyjny dla tych 

terenów, ale pewne rzeczy muszą się spełnić, żeby tak było”. Zwracając się do radnego 

Grzegorzewskiego, powiedział, że zobowiązał się on do pewnych rzeczy. Na spotkaniu, które 

odbyło się w jego gabinecie, radny zobowiązał się do pozbierania podpisów od mieszkańców 

w sprawie udostępnienia tego terenu dla wszystkich. Nadal czekają za tymi podpisami od 

mieszkańców, a wówczas zwrócą się do gminy Gostyń o współfinansowanie czyszczenia stawu. 

Jeden z mieszkańców ul. Tuwima zwrócił uwagę na kwestie bezpieczeństwa pieszych. Sprawą tą 

zajęła się Komisja Bezpieczeństwa.  

Radny Grzegorz Grzegorzewski powiedział, iż myślał, że w tym temacie nie będzie musiał 

zabierać głosu, ponieważ toleruje odpowiedź Starosty. Nigdy nie myślał, że wystąpił przeciwko 

zawsze zaprzyjaźnionemu PSL-owi. Zwracając się do Wicestarosty, powiedział, że jest 

zawiedziony jego wypowiedzią. Powiedział, że nakreśli historię tego stawu. Pierwsza zwróciła się 

Rada Osiedla. Poczynił kroki, tak jak prosiła go Rada Osiedla. To, że ktoś rozpowszechnia plotki 

między jednym a drugim urzędem, aby do tego nie doszło. Mówiono tak, że jeżeli Rada Osiedla 

przejmie, to będzie musiała zrobić wszystko na swój koszt. Dlatego Rada Osiedla odstąpiła od 

tego. Następna sprawa to informacja, że Grzegorzewski chce tam urządzić kąpielisko. Jest to 

plotka, bo nigdy nie składał wniosku o żadne kąpielisko. Zwracają się do Wicestarosty, stwierdził, 

że powiedział on bzdury. Myślał, że nie będzie musiał występować negatywnie, ale jest 

zawiedziony. Podziękował Staroście za merytoryczną odpowiedź, dodając, że jest z niej 

zadowolony. Powiedział, że to nie jest staw dla Grzegorzewskiego, bo jeśli chodzi o jego osobę, to 

ze stawem nie musi być nic zrobione. Zwrócił uwagę, aby przyjrzeć się, jak tam brzydko wygląda, 

a jak może być ładnie. Nawet drzewo, które przewróciło się po wichurze, nie zostało do dzisiaj 

sprzątnięte ze stawu. Miał taki zamysł, aby mógł sobie dziadek z wnuczkiem usiąść przy tym 

stawie, aby społeczeństwo Pożegowa mogło tam odpoczywać. Dzisiaj, nie dość, że jest 

ogrodzony, zarośnięty, to jest to brzydactwo, które szpeci całe osiedle Pożegowo. Zaznaczył, że 

są tam dwa stawy. Staw gminny jest zadbany, dzierżawi go trzech rybaków, którzy o niego dbają. 

Jego zdaniem powinno dojść do porozumienia z gminą, aby wyglądało tam schludnie i ładnie. 

Dodał, że zdradzi jeszcze jedną, najważniejszą sprawę. Zwrócił uwagę, że jest to mała retencja. 

Powiedział, że już to Staroście wyjaśniał, że nigdy nie chciał pisać do WIOŚ lub RDOŚ, ale będzie 



 

15 

 

 

musiał to zrobić. Powiat zostanie przez Wojewodę czy przez ochronę środowiska przymuszony do 

zmodernizowania tej małej retencji, którą zrobili wspólnie – gmina i powiat. Nikt nie zadbał o to, 

aby został zrobiony przepust pod drogą. Ponadto powiat, urządzając obiekt sportowy (podkreślił, 

że nie ma nic przeciwko niemu, gdyż służy wszystkim mieszkańcom), też zapomniał o podłączeniu 

tego. Ciek wodny idzie z pól spod Dusiny. To zostało zepsute przez powiat i przez gminę. Gdy 

napisze takie pismo do Wojewody, zostaną zobligowani do naprawienia szkód, które powstały.  

Przewodniczący Rady Alfred Siama zaapelował do radnego, aby stonował swoją wypowiedź 

i nie posługiwał się takimi radykalizmami językowymi, bo to jednak psuje atmosferę.  

Radny Grzegorz Grzegorzewski, przerywając wypowiedź Przewodniczącego, powiedział, że 

bardzo lubi, gdy mówi się prawdę, rzetelnie i uczciwie. Pan Czesław jednak użył kilku rzeczy, które 

nigdy nie miały miejsca.  

Przewodniczący Rady Alfred Siama powiedział, że jednak można polemizować w inny sposób, 

słowo „bzdura” jednak za mocno zabrzmiało. Powiedział, że szanuje zdanie radnego i zdaje sobie 

sprawę z tego, że staw odgrywa ważną rolę w życiu przyrodniczym, w infrastrukturze miejskiej. 

Zapytał, jaki to ma bezpośredni związek z uchwałą budżetową. Wiadomo, że kilka, a nawet 

kilkanaście razy zmieniają budżet podczas roku kalendarzowego. Zapytał, czy nie byłoby lepiej 

przedyskutować tę kwestię na posiedzeniach komisji. Jeżeli ten temat wykrystalizuje się, to wtedy 

można zgłosić wniosek o dokonanie stosownych zmian w budżecie i tę sprawę rozwiązać.  

Wicestarosta Czesław Kołak, zwracając się do radnego Grzegorzewskiego, powiedział, że nadal 

są otwarci, aby staw odmulić i zagospodarować zgodnie z projektem wykonanym przez młodzież 

z Grabonoga. Aby to zrobić, trzeba rozwiązać pewne sprawy. Powiedział, że nie rozumie, dlaczego 

radny odnosi to do polityki, która nie ma z tym nic wspólnego. Wszystkie rzeczy, o których mówił, 

są do zrobienia.  

Przewodniczący Rady Alfred Siama powiedział, że nie widzi potrzeby toczenia tej dyskusji na 

temat stawu, jest to idealny temat na posiedzenie Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska. Zaproponował, aby w takich okolicznościach się tą sprawą zająć.  

Starosta Robert Marcinkowski zaproponował zorganizowanie wspólnego spotkania z gminą 

Gostyń i Radą Osiedla. Należy przeanalizować potrzeby, aby nie mówić tylko o jednym stawie, bo 

tam są dwa. Są to kwestie gospodarki wodnej, które od nowego roku będą podlegać innym 

obostrzeniom, gdyż powstaje nowe przedsiębiorstwo Wody Polskie. Uważa, że mogą o tym 

rozmawiać bez polityki, bo chodzi o dobro wspólne.  

Radny Damian Walczak powiedział, że na ważniejsze aspekty w kontekście budżetu zwrócił 

uwagę radny Lesiński. Co do liczb, to zgadza się z radnym, ale ma inne spojrzenie na te tematy. 

Odnosząc się do domów pomocy społecznej, powiedział, że być może na ten moment ta kwota 

jest niewiele niższa. Zwrócił uwagę, że mają 200 000 zł w rezerwie na pomoc społeczną, a oprócz 

tego w trakcie roku rosną środki na pomoc społeczną, w ramach dotacji celowej od Wojewody lub 

z innych gmin, które pokrywają koszty mieszkańców swoich gmin. Jest przekonany, że te wydatki 

będą wyższe, ponieważ wskutek zwiększających się kosztów utrzymania, one muszą być większe. 

W stu procentach zgadza się z głosem radnego Lesińskiego w sprawie współpracy z gminami. To 

jest wspólny sukces, że coraz lepiej wygląda ta współpraca, że udało się wypracować pewne 

modele, chociaż zawsze dochodzi tu do pewnych sporów, nieporozumień, ale mówią tutaj 

o dużych pieniądzach i o kompetencjach. Gminy też mają swoje liczne zadania i to jest zawsze 

kwestia wyboru. Jego zdaniem, jako radni z terenu gminy Krobia (czyli również radny Czarnecki), 

mogą mieć dużą satysfakcję. Gmina Krobia jest gminą wzorcową pod względem współpracy 

z powiatem, i to właśnie dzięki temu, w tych ostatnich latach, udało się tak dużo zrobić. Podpisuje 

się pod słowami radnego Lesińskiego i chciałby, aby skierować podziękowania do burmistrzów, 

wójtów i radnych. Powiedział, że nie zgadza się, niestety, z interpretacją dotyczącą obsługi długu. 

Zwrócił uwagę, że kwota 720 tys. zł, która rzeczywiście jest w budżecie, jest po stronie wydatków. 

Dlatego nie można odejmować od 500 tys. kwoty 720 tys., ponieważ 720 tys. powoduje, że ta 

nadwyżka jest tylko 0,5 mln zł. Gdyby tego nie odjęli, to ta nadwyżka wynosiłaby 1 220 000 zł. 
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Dodał, że oczywiście chcieliby, aby ten dług był jeszcze mniejszy i aby te koszty obsługi 

zadłużenia były jeszcze niższe.  

Starosta Robert Marcinkowski, odnosząc się do wypowiedzi radnego Lesińskiego, podziękował 

za zauważenie tematu, z którym też się zgadza. Dzięki współpracy z gminami, mogą więcej. Na 

każdym kroku, nawet gdy spotykają się np. przy okazji zakończenia prac, podkreśla, że Powiat 

Gostyński jest wdzięczny poszczególnym samorządom za zaangażowanie. Te inwestycje powiat 

też by realizował, ale nie w takim tempie. Pewnie na terenie Krobi mogliby w przyszłym roku 

skończyć ścieżkę Krobia – Pudliszki, ale nikt by już nie pojechał do Karca. Dzięki tej współpracy 

rzeczywiście mogą więcej. Odnosząc się do wypowiedzi radnego Lesińskiego, powiedział, że 

ubiegł go już radny Walczak, ponieważ radny Lesiński popełnił błąd rachunkowy i to wynika 

z błędnego odjęcia tych kwot. Nadwyżka wynosi 0,5 mln zł i to jest fakt. Gdyby nie wzięli pod 

uwagę kosztów obsługi, tj. ponad 700 tys. zł, to mówiliby o nadwyżce w wysokości 1,2 mln zł. 

Odnosząc się do polityki domów pomocy społecznej, powiedział, że w projekcie budżetu na rok 

2016 na pomoc społeczną oraz wydatki związanym z rodziną była kwota 17 690 151 zł. Na rok 

2018 mają 19 599 082 zł i to jest również więcej niż w 2017 roku. Dodatkowo do tego doliczają 

rezerwę na pomoc społeczną, która zawsze jest w trakcie roku uruchamiana. Dodał, że niemalże 

na każdej sesji dokładają do domów pomocy społecznej i tylko na tej sesji, o ile dobrze kojarzy, 

dokładają 300 000 zł. To pokazuje ten realny obraz, a nie sam punkt wyjścia w budżecie. 

Zapewnił, że przywiązują wagę do czynnika ludzkiego, na pewno nie będą mieli do czynienia 

z jakimś skokowym wzrostem wynagrodzeń, ale taki wzrost nastąpił w tym roku i planują, że 

nastąpi również w roku przyszłym.  

Radny Ireneusz Lesiński powiedział, że umie liczyć. Chciał tylko zwrócić uwagę, że taka kwota 

720 tys. zł na obsługę jest. Powiedział, że zinterpretował to w inny sposób niż jego przedmówcy. 

Zwracając się do Starosty, powiedział, że będzie pamiętał o tym, że są to dwa miliony rezerwy 

budżetowej. Śledzą ją w ciągu roku i na pewno będą pilnować, aby w razie potrzeby dołożyć do 

domów pomocy społecznej.  

 

Autopoprawka została przyjęta w wyniku głosowania: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” 

przy 4 głosach „wstrzymujących się”.  

 

Uchwała Nr XXXV/243/17 uchwalenia budżetu powiatu na 2018 r. została podjęta w wyniku 

głosowania: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 4 głosach „wstrzymujących się”.  

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Alfred Siama powiedział, że cieszy się, iż zasadnicze sprawy finansowe 

zostały uporządkowane poprzez tę uchwałę. Życzy Zarządowi Powiatu oraz wszystkim 

pracownikom odpowiedzialnym za realizację budżetu jak największych sukcesów w operowaniu 

tymi pieniędzmi.  

Starosta Robert Marcinkowski w imieniu własnym i Zarządu Powiatu podziękował radnym za 

zaakceptowanie projektu budżetu. Podziękował również radnym opozycji za ten gest wstrzymania 

się od głosu, który interpretuje jako brak sprzeciwu dla budżetu, który jest budżetem rozsądnym 

i gwarantującym zrównoważony rozwój powiatu.  

 

Przewodniczący Rady Alfred Siama ogłosił przerwę w obradach. 

Obrady wznowiono o godz. 14.55 

 

Ad 9 e) 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia programu naprawczego Samodzielnego Publicznego 

Zespołu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu przedstawił Przewodniczący Rady Powiatu Alfred Siama. 

Poinformował, że 29 września br. dyrektor przedłożył program naprawczy Samodzielnego Publicznego 

Zespołu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu w celu zatwierdzenia. Ten program został negatywnie 
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zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. W związku z tym dyrektor opracował kolejne wersje programu 

(ostatecznie powstały 3 wersje). Ostatnia wersja pojawiła się mniej więcej w połowie listopada. 

Również ta wersja nie zyskała aprobaty Zarządu i została zaopiniowania negatywnie. Stwierdził, że 

jako Rada mają teraz szkopuł prawny, ponieważ mają podjąć uchwałę w sprawie tego programu, a są 

trzy różne wersje. Jego zdaniem ten problem zostanie rozwiązany poprzez pismo Zarządu Powiatu, 

które formalnie jest opinią, ale zawiera też taką sugestię, aby Rada skupiła się na tej ostatniej, 

najlepszej spośród tych trzech, wersji programu. Przewodniczący odczytał opinię Zarządu 

Powiatu o treści: „Zarząd Powiatu na posiedzeniu 12 października br. opiniował projekt uchwały 

Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zatwierdzenia programu naprawczego Samodzielnego 

Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu. Po zapoznaniu się z dokumentem Zarząd 

zwrócił się do Dyrektora SPZOZ w Gostyniu o uzupełnienie programu naprawczego poprzez 

wskazanie wymiernych wskaźników finansowych ze szczególnym uwzględnieniem rentowności 

poszczególnych oddziałów, sposobów obniżenia kosztów działalności oraz struktury zobowiązań 

i ich spłat. Na posiedzeniu 13 listopada br. Dyrektor SPZOZ przedstawił uzupełniony program 

naprawczy. Z uwagi na liczne poprawki sporządzono nową wersję dokumentu. Jak wynika 

z analizy opracowania, usunięto większość mankamentów wskazanych w pierwotnym programie. 

Jednakże wskazano m.in brak konkretnych działań wraz z zastosowaniem odpowiednich 

mierników i wskaźników wskazujących na poprawę sytuacji szpitala. Po przeprowadzonej dyskusji 

Zarząd Powiatu przystąpił do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem programu 

naprawczego. W wyniku głosowania: 0 głosów „za”, 2 głosy „przeciw” przy 3 głosach 

„wstrzymujących się” Zarząd zaopiniował program naprawczy SPZOZ negatywnie. W związku 

z powyższym Dyrektor SPZOZ na kolejne posiedzenie Zarządu, które miało miejsce 16 listopada 

br. przedstawił nową wersję dokumentu. Po zapoznaniu się z nim Zarząd podtrzymał swoją opinię 

w tym zakresie wyrażoną na posiedzeniu 13 listopada br. Jednakże z uwagi na to, że dokument 

ten zawiera znacznie szersze przedstawienie programu naprawczego, Zarząd rekomenduje 

prowadzenie dalszych prac przez Radę nad zmodyfikowanym programem, który załączam do 

opinii.” Przewodniczący stwierdził, że w opinii zawarty jest wniosek o to, aby skupić się na ostatniej 

wersji programu.  

 

Wniosek Zarządu Powiatu w sprawie przyjęcia do rozpatrzenia przez Radę Powiatu wersji 

programu naprawczego SPZOZ z dnia 16 listopada br. przesłanego po uwagach Zarządu 

Powiatu został przyjęty w wyniku głosowania: 19 głosów „za”.  

 

Główna księgowa SPZOZ Dorota Chlebowska przedstawiła program naprawczy SPZOZ. 

Powiedziała, że nie będzie teraz odczytywać programu, ponieważ zajęłoby to zbyt dużo czasu. 

Program był przedmiotem konsultacji oraz opiniowany był przez dwie komisje Rady: Komisję 

Spraw Społecznych oraz Komisję Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego. Jest to novum, 

pierwszy program, a wynika to z nowelizacji ustawy o działalności leczniczej. Ustawa reguluje, że 

jeżeli wystąpi ujemny wynik finansowy netto, należy w ciągu trzech miesięcy od zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego przygotować plan naprawczy i przedstawić go organowi 

założycielskiemu do zatwierdzenia. Tak naprawdę nikt nie wie, co powinien ten program zawierać, 

ani jak on powinien wyglądać. Jednostki interpretują to różnie i różnie te programy przedstawiają 

swoim organom założycielskim. Program został sporządzony w oparciu o wiedzę, jaką posiadali na 

moment sporządzania. Kolejne modyfikacje były związane z wiedzą, która w jakimś momencie 

napływała. Trudno było stworzyć inny program naprawczy, mając tylko informację o wielkości 

przychodów, jakie szpital będzie miał na podstawie IV kwartału 2017 r., bowiem od tego momentu 

zmieniono zasady finansowania szpitala, w większości przechodząc na ryczałt na poszczególnych 

oddziałach szpitalnych. Program na pewno nie jest doskonały i dziś wiedzą, że być może inaczej 

by go przedstawili, gdyby mieli taką wiedzę, jaką mają dzisiaj. Wiedzą, że rok 2017 będzie inaczej 

wyglądał, niż to jest założone w programie naprawczym, jak również w planie finansowym 

jednostki na 2017 rok. Uzyskali zapłatę za wszystkie nadwykonania, jakie wystąpiły w okresie od 
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1 stycznia do 30 września 2017 r. Jest to kwota ponad 228 000 zł. Poza tym w tym tygodniu 

dyrektor podpisał ugodę z Narodowym Funduszem Zdrowia o zapłatę starych nadwykonań z lat 

2010-2012. Nie jest to pełna kwota, jest to mniej więcej 50% wartości nadwykonań, jakie wystąpiły 

w tych latach. Jest to kwota ponad 1 147 000 zł. O ile kwota 228 tys. wpłynie na wynik finansowy 

roku 2017, o tyle kwota 1 147 000 zł nie będzie miała takiego wpływu, ale wpłynie bardzo 

pozytywnie na obniżenie zobowiązań, w tym przede wszystkim zobowiązań wymagalnych wobec 

dostawców. Zobowiązania, jakie zapłacą w miesiącu grudniu, będą opiewały na kwotę prawie 

1 400 000 zł. Pani Chlebowska poinformowała, że dzisiaj Naczelny Sąd Administracyjny 

w Warszawie uchylił decyzję Ministerstwa Rozwoju Regionalnego w sprawie zwrotu 

dofinansowania za karetki. Dzisiaj byłaby to kwota blisko 1 mln zł. Powiedziała, że można by 

dzisiaj stworzyć inaczej ten program.   

 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Dorota Kaźmierczak poinformowała, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały negatywnie: 0 głosów „za, 1 głos „przeciw” przy 5 głosach „wstrzymujących 

się”. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Zdzisław Kowalczyk 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały negatywnie: 1 głos „za, 2 głosy „przeciw” przy 

3 głosach „wstrzymujących się”. 

 

W dyskusji głosu nie zabrano.  

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia programu 

naprawczego Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu. 

W wyniku głosowania: 1 głos „za”, 8 głosów „przeciw” przy 10 głosach „wstrzymujących 

się” uchwała nie została podjęta.  

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 

 

Ad 9 f) 

Projekt uchwały w sprawie powołania komisji konkursowej na stanowisko dyrektora 

Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu przedstawił Etatowy Członek 

Zarządu Janusz Sikora. Poinformował, że stosownie do treści art. 49 ustawy z dnia 15 kwietnia 2011 

r. o działalności leczniczej, w podmiocie leczniczym niebędącym przedsiębiorcą, kierownika 

wyłania się w trybie konkursowym. Komisje konkursową powołuje Rada Powiatu. Z uwagi na fakt, 

że dotychczasowy kierownik SPZOZ złożył oświadczenie woli o wypowiedzeniu zawartej z nim 

umowy o pracę, a okres wypowiedzenia i tym samym rozwiązania umowy o pracę upłynie z dniem 

28 lutego 2018 roku, podmiot tworzący powziął informację o tym, że stanowisko kierownika 

SPZOZ w Gostyniu zwalnia się w określonej i wiadomej już dacie.  Ponieważ procedura 

konkursowa jest dość długa, w celu zapewnienia płynności zarządzania jednostką podmiot 

tworzący podejmuje jak najszybciej działania mające doprowadzić do wyboru kandydata na 

stanowisko kierownika SPZOZ i zatrudnienia go z dniem 1 marca 2018 roku.  

 

Salę posiedzeń opuści radny Krzysztof Deutsch. 

Na sali obecnych jest 18 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Alfred Siama zwrócił uwagę, że znowu mają do czynienia z taką sytuację, że 

tytuł uchwały zamknięty jest kropką, w związku z czym poprosił o jej skreślenie. Zgodnie z normami 

interpunkcyjnymi i Zarządzeniem Starosty Gostyńskiego za tytułem uchwały nie stawiamy kropki, chyba 

że jest to skrót „r.” 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Dorota Kaźmierczak poinformowała, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 6 głosów „za”. 
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Przewodniczący Komisji Samorządowo-Organizacyjnej i Porządku Publicznego Grzegorz 

Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 6 głosów „za”. 

Poinformował, że propozycja Komisji jest taka, aby przedstawicielem podmiotu tworzącego byli Sekretarz 

Powiatu Leszek Maliński, Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Marek Smektała oraz lekarz 

Majid Al-Sleti. Ponadto kluby radnych Rady mają wskazać po jednym swoim reprezentancie. Swojego 

przedstawiciela ma mieć również Rada Społeczna przy SPZOZ w Gostyniu.  

 

Na salę powrócił radny Krzysztof Deutsch. 

W obradach uczestniczy 19 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Alfred Siama poinformował, że został upoważniony przez Klub SKW do 

zgłoszenia kandydatury pana Roberta Marcinkowskiego, Starosty Gostyńskiego, a w przez Klub 

PSL do zgłoszenia kandydatury pni Doroty Kaźmierczak. Przewodniczący zwrócił się do 

przedstawicieli Klubu SLD o zgłoszenie swojej kandydatury. 

 

Radny Zbigniew Kulak poinformował, że ich Klub nazywa się Klub SLD „Lewica Razem”. Radny 

powiedział, że miałby najpierw pytanie, gdyż w uzasadnieniu do projektu uchwały czyta, że 

kierownik SPZOZ złożył oświadczenie o wypowiedzeniu zawartej z nim umowy o pracę. Zapytał, 

czy dyrektor faktycznie pracował na umowie o pracę, czy też miał umowę kontraktową. Ponadto 

zapytał, czy dyrektor, składając rezygnację, podał jej powód. Radny zapytał też o realną kondycję 

finansową szpitala w tej chwili. Na sali obecna jest główna księgowa, może więc usłyszą bardzo 

konkretną odpowiedź, taką na dzisiaj. Radny Lesiński znalazł opinię RIO, na którą tu chyba też się 

dzisiaj Starosta powoływał, oceniającą wykonanie budżetu powiatu za I półrocze obecnego roku. 

Jest tam jeden akapit dotyczący szpitala, który jest bardzo niepokojący. Podana tam płynność 

finansowa szpitala jest dalece odbiegająca od jakiejś normy, którą RIO przyjmuje za właściwą.  

Odpowiadając na pytanie Przewodniczącego, powiedział, że zgłasza własną kandydaturę.  

Starosta Robert Marcinkowski poinformował, że w skład komisji konkursowej wchodzi również 

przedstawiciel Rady Społeczne przy SPZOZ w Gostyniu. Rada Społeczna wskazała kandydaturę pana 

Janusza Sikory.  

Starosta zaproponował, aby na czele komisji stanął Sekretarz Leszek Maliński. Z punktu widzenia jego 

wiedzy prawnej i organizacji pracy będzie to dobre rozwiązane.  

Przewodniczący Rady Alfred Siama zwrócił się do zgłoszonych kandydatów o wyrażenie zgody na 

kandydowanie.  

 

Pan Marek Smektała wyraził zgodę na kandydowanie.  

Pan Leszek Maliński wyraził zgodę na kandydowanie. 

Starosta Robert Marcinkowski przedstawił pisemną zgodę pana Majida Al-Sletiego o treści: 

„Niniejszym wyrażam zgodę na uczestniczenie w pracach komisji konkursowej na stanowisko 

dyrektora Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu”. 

Pan Robert Marcinkowski wyraził zgodę na kandydowanie.  

Pani Dorota Kaźmierczak wyraziła zgodę na kandydowanie. 

Pan Zbigniew Kulak wyraził zgodę na kandydowanie.  

Pan Janusz Sikora wyraził zgodę na kandydowanie.  

Pan Leszek Maliński wyraził zgodę na pełnienie funkcji Przewodniczącego Komisji.  

 

Starosta Robert Marcinkowski zwrócił uwagę, że być może pan Aleksander Dolczewski chciałby 

również zgłosić kandydata do komisji konkursowej.  

Radny Aleksander Dolczewski odpowiedział, że nie.  

Radny Zbigniew Kulak zwrócił uwagę, że postawił kilka pytań, na które chciałby uzyskać 

odpowiedź.  
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Starosta Robert Marcinkowski powiedział, że poprosi Sekretarza Powiatu o skorygowanie jego 

wypowiedzi, ale według jego wiedzy umowa z dyrektorem miała charakter umowy o pracę zawartej 

na czas określony do końca sierpnia 2018 r. Jeśli go pamięć nie myli, bo nie ma przy sobie tego 

dokumentu, dyrektor nie wskazał pisemnie powodu swojej rezygnacji. Mogą jedynie 

domniemywać, że jednym z powodów był fakt negatywnego zaopiniowania programu 

naprawczego, najpierw przez Zarząd, a w tej chwili przez Radę Powiatu Gostyńskiego. Powiedział, 

że chciałby się krótko do tego odnieść, bo rzeczywiście dzisiaj pani księgowa mówiła o kilku 

ważnych elementach pozytywnych, które nie były znane w momencie tworzenia tego planu. 

Przypomniał nadwykonania, które łącznie będą wynosić prawie 1,4 mln zł, a także dzisiejszy wyrok 

NSA, który chyba jest potwierdzony.  

Główna księgowa SPZO Dorota Chlebowska potwierdziła, dodając, że w uzasadnieniu ustnym 

podano, że nie jest winą SPZOZ-u, że nie dotrzymał kontraktu. Dlatego uchylona zostaje decyzja 

Ministerstwa Rozwoju Regionalnego. 

Starosta Robert Marcinkowski powiedział, że jest to bardzo ważna informacja, która ciążyła na 

przyszłości szpitala. Ona jest ważna nie tylko dlatego, że wiemy, iż nie będzie trzeba zwracać 

pieniędzy za karetki, ale też dlatego, że otwiera nam drzwi do rozmów z NFZ. Przypomniał, że 

szpital gostyński miał więcej punktów w tym konkursie na ratownictwo medyczne, tylko (co wiedzą 

z dokumentów) ktoś się pomylił przy podliczaniu punktacji, a skutki odczuwamy cały czas. 

Konsekwencje tej błędnej decyzji, tego chorego systemu, odbijają się także na kondycji SPZOZ. 

Dzisiaj pojawia się realna szansa kolejnych rozmów z NFZ w celu zrekompensowania tej sytuacji. 

Podziękował Główne Księgowej za pewien realizm i ostrożność w tworzeniu programu 

naprawczego, bo to jest ważne, że nie bujała w obłokach, tylko twardo stąpała po ziemi. Z drugiej 

strony chce powiedzieć, że w tym programie zabrakło mu odważnej wizji i świeżego spojrzenia na 

funkcjonowanie szpitala, stąd taka a nie inna jego decyzja, która jak widzi, jest podobna jak 

radnych. Starosta zwrócił się do radnego Kulaka z pytaniem, o co jeszcze pytał.   

Radny Zbigniew Kulak odpowiedział, że o kondycję finansową szpitala.  

Starosta Robert Marcinkowski, uściślając swoją poprzednią wypowiedź, powiedział, że nie 

powoływał się na opinię, o której mówił radny Kulak, ale na opinię, którą otrzymali wszyscy radni 

w sprawie projektu budżetu i projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej. Istotnie RIO wskazywała, 

i to niejednokrotnie, że należy ciągle monitorować ten poziom. Rada Powiatu, na jednej z ostatnich 

sesji, określiła poziom wskaźników w dwóch aspektach, jako negatywny i sądzi, że nadal 

podtrzymuje to stanowisko. O przedstawienie sytuacji bieżącej Starosta poprosił księgową panią 

Dorotę Chlebowską.  

Główna Księgowa Dorota Chlebowska, ustosunkowując się do wypowiedzi Starosty, 

powiedziała, że nie będą rozmawiać z NFZ w tej chwili, ale otwiera to drogę do możliwości 

uzyskania w przyszłości odszkodowania od NFZ. Na styczeń wyznaczona jest rozprawa cywilna 

o odszkodowanie z tytułu utraty ratownictwa medycznego.  

Starosta Robert Marcinkowski dodał, że, mówiąc rozmowy, miał na myśli ugodę.  

Główna Księgowa Dorota Chlebowska powiedziała, że kiedyś już wstępnie rozmawiali 

z obecnym prezesem NFZ-u panem Jacyną. Mówił on, że ugoda owszem, ale musi być wyrok 

sądu. Jej zdaniem ten wyrok NSA otworzy drogę do uzyskania pozytywnego rozstrzygnięcia 

w sądzie cywilnym. Odpowiadając na pytanie radnego Kulaka, powiedziała, że płynność finansowa 

SPZOZ jest bardzo kiepska. Jest ona troszeczkę lepsza, niż była na koniec roku 2016, gdzie 

wskaźnik był 0,61. W tej chwili, za okres 9 miesięcy, jest to wskaźnik 0,71. Powiedziała, że nie ma 

się czym chwalić, bo pozytywny wskaźnik płynności bieżącej mieści się w granicach między 1,6 a 

2. Myśli, że po spłacie tak dużej kwoty zobowiązań ta płynność znacznie się polepszy, tym bardziej 

że w tym roku spłacają już ponad 700 tys. pożyczki zaciągniętej w SIMENS S.A. To również 

spowoduje, że te zobowiązania relatywnie maleją. Na koniec 2017 r., o ile NFZ do dnia 29 grudnia 

br. przekaże nam ten 1 147 000 zł, a SPZOZ zdąży spłacić zobowiązania z tej kwoty, to wówczas 

i płynność będzie inna, i kwota zobowiązań na koniec 2017 również będzie inna. 
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Radny Zbigniew Kulak powiedział, że zakłada, iż rozsądni, przewidywalni kandydaci w tym 

konkursie mogą też zapoznawać się z protokołem dzisiejszej sesji. W związku z tym rozumie, że, 

ogłaszając konkurs, będzie bardzo lakonicznie i chłodno napisane, że Starosta ogłasza konkurs 

i kandydaci mogą się zgłaszać we wskazanym terminie i składać oferty itd. Natomiast w tle tego 

konkursu powinni dzisiaj, lub jeszcze przed ogłoszeniem konkursu, do kandydatów wysłać jakiś 

sygnał, czego oczekują od nowego dyrektora. Czy ma to być tylko administrowanie tym 

zadłużonym na kilkanaście milionów szpitalem, czy jednak wytyczą jakąś grubą kreskę i będą 

nowego dyrektora rozliczać od momentu, kiedy usiądzie za biurkiem? Jeżeli mu rzucą od razu, od 

następnego dnia po przyjściu do pracy, te kilkanaście milionów zadłużenia, to jego zdaniem 

rozsądnych kandydatów będzie trudno znaleźć. Znajdzie się być może kilku takich, którzy choćby 

na trzy miesiące będą chcieli zarobić niezłą stawkę, bo zarobki na tym stanowisku nie są małe, po 

czym znowu będzie albo chory, albo będzie odchodził i przyjdzie następny, co nie da tego, czego 

oczekują. Chcą menadżera, który naprawdę ten szpital zmieni, ale jak mu ten plecak z tymi 

piętnastoma czy dwudziestoma milionami przyczepią od drugiego dnia, to będzie mu bardzo 

trudno. Zaproponował, aby wypowiedzieli się, co oczywiście nie będzie miało znaczenia w samym 

głosowaniu. Rzetelny, uczciwy i podchodzący serio do tego konkursu kandydat być może będzie 

chciał wiedzieć, czego Rada od niego oczekuje.  

 

Wobec wyczerpania głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Alfred Siama przystąpił do 

przedstawienia trybu głosowania. Poinformował, że zgodnie z § 47 Statutu, jeśli liczba zgłoszonych 

kandydatur jest taka sama jak liczba stanowisk do obsadzenia, to, pod warunkiem wyrażenia zgody przez 

Radę Powiatu Gostyńskiego, może odbyć się jedno głosowanie.  

 

Starosta Robert Marcinkowski powiedział, że chciałby ustosunkować się do słów radnego 

Kulaka. Powiedział, że dzisiaj nie są w stanie nakreślić portretu kandydata. Powie, czego on 

oczekiwałby od kandydata, poprosi też radnych o sugestie, bo być może rzeczywiście potencjalny 

kandydat będzie czytał ten protokół. Każdy profesjonalny kandydat na pewno zapozna się 

z dokumentami, które dzisiaj są związane z działalnością SPZOZ-u. Dla niego ważne są trzy 

elementy. Po pierwsze to musi być kandydat, który ma jakieś doświadczenie w zarządzaniu służbą 

zdrowia. Być może będzie to jakiś lekarz (choć nie spodziewa się wysypu takich kandydatów), za 

którym będzie stać doświadczenie i kontakty, relacje, które mogą powodować, że także do 

gostyńskiego szpitala napłynie jakaś nowa kadra medyczna i ma tu na myśli przede wszystkim 

lekarzy. Wiedzą, jak wygląda problem z lekarzami, zwłaszcza z tymi, którzy pracują w ramach 

podstawowej nocnej i świątecznej opieki lekarskiej. Deficyty są w całym województwie i w całym 

kraju. Nowy dyrektor posiadający wiedzę i doświadczenie, być może pracujący w innym miejscu, 

mający kontakty, byłby szansą na przyciągnięcie nowych lekarzy. Druga rzecz, której oczekiwałby 

od dyrektora, to zbudowanie pozytywnych relacji z Narodowym Funduszem Zdrowia. Czasami 

pozostajemy w sporze z tak naprawdę jedynym płatnikiem. Powiat jest instytucją, która wspiera 

szpital, ale nie płaci i nie utrzymuje bieżącej działalności, bo nie może tego robić. Te relacje 

w ostatnim dosłownie miesiącu skutkowały zawarciem ugody, i jego zdaniem w takim kierunku 

powinny iść. Powinny to być relacje partnerskie, dialogu, może nawet kreowanie jakiś pomysłów 

pod kątem potencjalnych konkursów ze strony NFZ, z których środki mogłyby trafiać na działalność 

szpitala. Trzecia rzecz, na którą chciałby zwrócić uwagę to to, że jego zdaniem nie powinni na 

samym starcie nowego dyrektora rozliczać. Należy pozwolić temu człowiekowi wykazać się pewną 

wiedzą, kreatywnością, pomysłowością. Komisja jest dość zróżnicowana, są i lekarze, i ludzie ze 

świata działalności społecznej, i urzędnicy. Takie szerokie spojrzenie na kandydata być może 

pozwoli wskazać w nim te najlepsze cechy, które będą gwarancją rozwoju i zmiany szpitala, także 

jego wizerunku. Ten wizerunek kreowany czasami przez media nie jest prawdziwą 

rzeczywistością, są dobre pielęgniarki i złe pielęgniarki, są dobrzy lekarze i źli lekarze. Nie można 

mówić, że wszyscy pracują tak samo. Jednak takie prospołeczne działalnie nowego dyrektora, 

budowanie dobrego wizerunku naszej placówki powinno być priorytetem. 
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Przewodniczący Rady Alfred Siama zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy nikt nie zgłasza 

sprzeciwu, aby głosowanie odbyło się łącznie nad wszystkimi kandydaturami.  

Wobec braku sprzeciwu przystąpiono do głosowania.  

 

Uchwała Nr XXXV/245/17 w sprawie powołania komisji konkursowej na stanowisko 

dyrektora Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu została 

podjęta w wyniku głosowania: 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się”.  

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  

 

Ad 9 g) 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie 

powiatu gostyńskiego przedstawił Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Marek Smektała. 

Poinformował, że podjęcie uchwały to wymóg formalny wynikający z faktu, że jak co roku w miesiącu 

grudniu Zarząd Powiatu przedstawia Radzie projekt dostępności świadczeń w porach nocnych, 

świątecznych na I półrocze 2018 roku. Przypomniał, że wynika to z art. 94 ustawy Prawo 

farmaceutyczne. Uchwała podlega opiniowaniu wójtów i burmistrzów z terenu danego powiatu, jak 

i Wielkopolskiej Okręgowej Izby Aptekarskiej. W tym miejscu Naczelnik zwrócił się do radnych 

z prośbą. Przy projekcie uchwały jest uzasadnienie, które pozwolił sobie – jeśli taka będzie wola Rady 

– zamienić na to, które mają jako dodatkowe dzisiaj. Wyjaśnił, że praktyka wyroków Wojewódzkich 

Sądów Administracyjnych w tym kraju, jak również rozstrzygnięć nadzorczych Wojewodów pokazują, 

iż należy w uzasadnieniach uchwały doprecyzować, dlaczego dyżurują te apteki, a nie inne. W związku 

z tym przygotował uzasadnienie ostateczne, gdzie ta nowość jest wytłuszczonym drukiem, a brzmi 

następująco: „Dostępność świadczeń aptek w porze nocnej, niedziele, święta i dni wolne od pracy 

realizowane jest na terenie miasta Gostynia, gdyż nocną i świąteczną opiekę zdrowotną na terenie 

powiatu gostyńskiego realizuje Samodzielny Publiczny Zespół Opieki Zdrowotnej w Gostyniu”. 

 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Dorota Kaźmierczak poinformowała, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 6 głosów „za” 

 

Salę posiedzeń opuścił radny Krzysztof Deutsch. 

Na sali obecnych jest 18 radnych. 

 

W dyskusji głosu nie zabrano.  

 

Uchwała Nr XXXV/246/17 w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie powiatu gostyńskiego została podjęta w wyniku głosowania 

18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

 

Ad 9 h) 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu Gostyńskiego 

na rok 2018 przedstawił Przewodniczący Rady Alfred Siama. Poinformował, że zgodnie z ustawą 

o samorządzie powiatowym, jak również zgodnie ze Statutem Powiatu Gostyńskiego stałe komisje 

Rady Powiatu pracują w oparciu o przygotowane roczne plany pracy. Przepisy mówią, że plany pracy 

komisji stałych muszą być przyjęte najpóźniej na pierwszej sesji w danym roku kalendarzowym. Stało 

się tak, że nasze komisje bardzo szybko to zadanie wykonały. Już w tej chwili są plany pracy gotowe 

i nic nie stoi na przeszkodzie, aby je zatwierdzić. Poczynając od nowego roku, każda Komisja będzie 

mogła wg tych planów pracować.  

 

W dyskusji głosu nie zabrano.  
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Uchwała Nr XXXV/247/17 w sprawie uchwalenia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu 

Gostyńskiego na rok 2018 została podjęta w wyniku głosowania: 18 głosów „za” 0 głosów 

„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Alfred Siama poinformował, że plan pracy Rady cały czas jest tworzony 

i będzie zatwierdzany w styczniu. Gdyby radni mieli jakieś sugestie czy pomysły, to prosi o ich 

zgłaszanie. 

 

Ad 9 i) 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia wystąpienia pokontrolnego z kontroli przeprowadzonej 

w Starostwie Powiatowym w Gostyniu przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zbigniew 

Kulak. Poinformował, że Komisja Rewizyjna wyłoniła ze swojego składu zespół kontrolny, który na 

trzech spotkaniach w dniach 10 i 31 października oraz 14 listopada 2017 r. przeprowadził analizę 

delegacji służbowych zagranicznych i kosztów z tym związanych wszystkich pracowników 

Starostwa Powiatowego w Gostyniu w latach 2015-2016. Kontrola trwała kilka tygodni, dlatego że 

kontrolujący otrzymywali korespondencyjnie wyjaśnienia i uzupełnienia dokumentacji. Ostatecznie 

uchybień nie znaleziono, a więc proponują przyjęcie wystąpienia pokontrolnego wraz z uchwałą.  

 

Przewodniczący Rady Alfred Siama zwrócił uwagę na fakt, że w § 1 ust 1 brakuje zaimka „się”. 

Powinna być forma „zatwierdza się wystąpienie”.  

 

Uchwała Nr XXXV/248/17 w sprawie zatwierdzenia wystąpienia pokontrolnego z kontroli 

przeprowadzonej w Starostwie Powiatowym w Gostyniu została podjęta w wyniku 

głosowania: 18 głosów „za” 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

 

Ad 9 j) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/185/17 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 

30 marca 2017 r. w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych, realizowanych w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne zadania w 2017 r. przedstawił Etatowy 

Członek Zarządu Janusz Sikora. Poinformował, że art. 35a ust. 3 ustawy o rehabilitacji zawodowej 

i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych obliguje Radę Powiatu do określenia 

zadań i uchwalenia podziału środków przeznaczonych na rehabilitację społeczną i zawodową osób 

niepełnosprawnych. Na realizację zadań w roku bieżącym Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przeznaczył kwotę 1 222 246 zł. Zmiany dokonane w załączniku nr 1 do 

uchwały wynikają z ilości złożonych wniosków oraz rezygnacji niektórych wnioskodawców 

z dofinansowania oraz rozeznania potrzeb osób niepełnosprawnych na terenie powiatu 

gostyńskiego. Umniejszenie kwoty w zadaniach na rehabilitację zawodową zgodnie z załącznikiem 

nr 2 wynika z niewykorzystania środków finansowych na finansowanie odbywania staży przez 

osoby niepełnosprawne oraz podjęcia działalności gospodarczej, rolniczej albo na wniesienie 

wkładu do spółdzielni socjalnej. Proponowany podział środków został przygotowany przez 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Gostyniu w uzgodnieniu z Powiatowym Urzędem Pracy 

w Gostyniu. 

 

Salę posiedzeń opuściła radna Magdalena Smektała. 

Na sali obecnych jest 17 radnych. 
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Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Dorota Kaźmierczak poinformowała, że projekt uchwały 

Komisja zaopiniowała pozytywnie: 6 głosów „za”. Komisja proponuje, aby w § 1 ust 2 projektu 

uchwały na końcu zdania dodać wyrażenie: „dokonuje się następujących zmian:”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Alfred Siama przedstawił opinię Powiatowej Społecznej Rady 

ds. Osób Niepełnosprawnych. Opinia jest pozytywna.  

Opinia stanowi załącznik do protokołu. 

 

W dyskusji głosu nie zabrano. 

 

Na salę posiedzeń powrócił radny Krzysztof Deutsch. 

Na sali obecnych jest 18 radnych. 

 

Wniosek zgłoszony przez Komisję Spraw Społecznych został przyjęty w wyniku 

głosowania: 17 głosów „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”,  

 

Uchwała Nr XXXV/249/17 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/185/17 Rady Powiatu 

Gostyńskiego z dnia 30 marca 2017 r. w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, realizowanych w ramach środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na 

poszczególne zadania w 2017 r. została podjęta w wyniku głosowania: 17 głosów „za”, 

0 głosów „przeciw” przy 1 głosie „wstrzymującym się”.  

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

 

Salę posiedzeń opuścił radny Mikołaj Rogala. 

Na sali obecnych jest 17 radnych. 

 

Ad 8 e) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/144/16 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 

17 sierpnia 2016 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Borek Wlkp. przedstawiła 

Skarbnik Powiatu Eleonora Gościniak. Poinformowała, że Rada Powiatu Gostyńskiego uchwałą Nr 

XIX/144/16 z dnia 17 sierpnia 2016 r. postanowiła udzielić pomocy finansowej gminie Borek Wlkp. 

w kwocie 320 000 zł na przebudowę drogi łączącej ul. Dworcową z ul. Powstańców Wlkp. w Borku 

Wlkp. i w kwocie 280 000 zł na dofinansowanie przebudowy ulicy Sportowej w Borku Wlkp. 

W związku z tym, iż nie zostanie zakończone zadanie „Budowa ronda na skrzyżowaniu ulic Armii 

Poznań – Borecka – Zielona w m. Pogorzela” w 2017 roku i środki zostaną ujęte, jako wydatki 

niewygasające, nie będzie możliwości rozliczenia pomocy finansowej z gminy Borek Wlkp. Wobec 

powyższego zarząd wystąpił do Gminy Borek Wlkp. z prośbą o nieprzekazywanie pomocy na ww. 

zadanie i jednocześnie zmniejszy pomoc finansową dla gminy na dofinansowanie przebudowy 

ulicy Sportowej w Borku Wlkp. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Zdzisław Kowalczyk 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 5 głosów „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”.  

 

W dyskusji głosu nie zabrano. 

Uchwała Nr XXXIV/237/17 w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/144/16 Rady Powiatu 

Gostyńskiego z dnia 17 sierpnia 2016 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Borek Wlkp. została podjęta w wyniku głosowania: 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 

3 głosach „wstrzymujących się”.  

W głosowaniu wzięło udział 17 radnych.  
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Ad. 8 f) 

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2017 r. przedstawiła Skarbnik 

Powiatu Eleonora Gościniak. Poinformowała, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 14 grudnia 2017 roku 

przyjął projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian budżetu i w budżecie 

powiatu na 2017 rok. Zmiany w planie dochodów dotyczą: 

1. zwiększenia planu dochodów o kwotę 101 000,00 zł w domach pomocy społecznej z tytułu 

większego wpływu z usług, 

2. zmniejszenia planu dochodów o kwotę 28 409,00 zł z tytułu zmniejszenia dotacji od Wojewody 

Wlkp. na bieżącą działalność domów pomocy społecznej, 

3. zwiększenia planu dochodów o kwotę 147 380,00 zł z tytułu wpływu rezerwy subwencji 

ogólnej, 

4. zwiększenia planu dochodów o kwotę 3 839,00 zł z tytułu większego wpływu dotacji na dzieci 

w rodzinach zastępczych, 

5. zwiększenia planu dochodów o kwotę w 23 000,00 zł DD w Gostyniu z tytułu większego 

wpływu odpłatności z gmin za pobyt dziecka w placówce.  

Ogółem kwota dochodów zwiększa się o kwotę  246 810,00 zł. Zmiany w planie wydatków 

dotyczą: 

1. zwiększenia planu wydatków o kwotę 244 318,00 zł na bieżące wydatki w domach pomocy 

społecznej,  

2. zwiększenia planu wydatków o kwotę 23 000,00 zł w placówkach opiekuńczo-wychowawczych 

na bieżące wydatki,  

3. zmniejszenia planu wydatków o kwotę 96 161,00 zł w PCPR w Gostyniu z wydatków na 

rodziny zastępcze,  

4. zmniejszenia planu wydatków o kwotę 280 000,00 zł z dotacji na pomoc finansową dla gminy 

Borek na dofinansowanie przebudowy ul. Sportowej w Borku Wlkp.,  

5. zmniejszenia rezerwy celowej na pomoc społeczną o kwotę 24 347,00 zł, 

6. zwiększenia rezerwy na inwestycje i zakupy inwestycyjne o kwotę 380 000,00 zł,  

7. przesunięcia pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami w Starostwie Powiatowym 

w Gostyniu, PCPR w Gostyniu, DPS w Chumiętkach, MŚŚ w Pogorzeli, DD w Bodzewie. 

Ogółem kwota wydatków zwiększa się o kwotę 246 810,00 zł.   

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Zdzisław Kowalczyk 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 6 głosów „za”.  

 

W dyskusji głosu nie zabrano. 

 

Uchwała Nr XXXIV/238/17 w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2017 r. została 

podjęta w wyniku głosowania: 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 3 głosach 

„wstrzymujących się”.  

W głosowaniu wzięło udział 17 radnych.  

 

Na salę posiedzeń powróciła radna Magdalena Smektała, a salę opuścił radny Zenon 

Norman. 

Na sali obecnych jest 17 radnych. 

 

Ad 8 g) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 

2017-2028 wraz z autopoprawką przedstawiła Skarbnik Powiatu Eleonora Gościniak. Poinformowała, 

że Zarząd na posiedzeniu w dniu 14 grudnia 2017 roku przyjął projektu uchwały Rady Powiatu 

Gostyńskiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2028. Zmiany ww. 
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uchwały dotyczą zmian w załączniku nr 1 „Wieloletnia Prognoza Finansowa” – uaktualnienie kwot 

ujętych w projekcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2017 r.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Zdzisław Kowalczyk 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 6 głosów „za”. 

 

W dyskusji głosu nie zabrano.  

 

Uchwała Nr XXXIV/239/17 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Gostyńskiego na lata 2017-2028 została podjęta w wyniku głosowania: 14 głosów „za”, 

0 głosów „przeciw” przy 3 głosach „wstrzymujących się”.  

W głosowaniu wzięło udział 17 radnych.  

 

Na salę powrócił radny Zenon Normana. 

Na sali obecnych jest 18 radnych. 

 

Ad 10) 

Informację o wykonanych zadaniach inwestycyjnych i remontowych na drogach powiatowych oraz 

o przygotowaniu do akcji zimowej przedstawił pan Grzegorz Mayer z Wydziału Komunikacji i Dróg. 

Powiedział, że na każdej sesji radni byli informowani o zakończonych zadaniach drogowych. Na 

dzień dzisiejszy w trakcie prac są trzy zadania. Omawiając przygotowanie do akcji zimowej, 

poinformował, że zadania w tym zakresie realizuje firma Drogbud.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Zdzisław Kowalczyk 

poinformował, że Komisja zaopiniowała informację pozytywnie: 6 głosów „za”. 

 

Radny Stanisław Dudka zapytał o stopień zaawansowania prac związanych z partnerstwem 

publiczno-prywatnym.  Powiedział, że oczekiwania społeczne są bardzo duże.  

Pan Grzegorz Mayer powiedział, że remonty dróg masą na zimno trwają na bieżąco. Kończą się 

środki z rozdania tegorocznego, ale po przyjęciu uchwały zaplanowany jest już zakup materiałów 

do utrzymania dróg. Rok jest bardzo trudny, deszczowy. Jest to najgorszy rok od niepamiętnych 

czasów, zarówno pod względem pogodowym przy wykonywaniu inwestycji, jak i przy 

utrzymywaniu tych dróg. Odpowiadając na pytanie dotyczące PPP, poinformował, że najbliższe 

spotkanie z potencjalnymi wykonawcami będzie 11 styczna 2018 r., podczas którego będą 

rozmawiać na temat umowy. Ma nadzieję, że spotkanie da możliwość podjęcia decyzji o składaniu 

ofert na wykonanie zadań. Trudno powiedzieć, jakie będą ceny. Natomiast przy cenach asfaltu, 

które są nieporównywalnie wysokie w stosunku do roku ubiegłego, spodziewają się, że ceny 

wzrosną. Dodał, że ostateczna decyzja będzie należała do radnych.  

Radny Grzegorz Marszałek zapytał, czy jeszcze teraz będą usuwane dziury w drogach, ponieważ 

na niektórych drogach albo się dopiero pojawiły, albo wcześniejsze nie były zrobione. Ponadto 

zwrócił uwagę, że stale mówi się o naprawie dróg. Coraz częściej zauważalne jest to, że po 

drogach powiatowych jeździ ciężki sprzęt, a ma wrażenie, że te drogi nie są przystosowane do 

takich pojazdów. Zapytał, czy nie warto o tym porozmawiać. To jest problem nie tylko naszego 

powiatu.  

Starosta Robert Marcinkowski, uzupełniając wypowiedź pana Mayera, powiedział, że ostatnia 

tura tego dialogu jest planowana na 11 stycznia i zakładają, że potem firmy będą już składać 

oferty. To jest projekt olbrzymi, na którym się sami uczą. Powiat jest pierwszym takim powiatem 

w Polsce, który do takiego projektu przystąpi i do dziś nie wiedzą, czy on się zakończy 

powodzeniem. Obecny Premier Mateusz Morawiecki, kierując Ministerstwem Rozwoju, powołał 

nawet specjalną komórkę, która zajmuje się partnerstwem publiczno-prywatnym, a w planie na 

rzecz odpowiedzialnego rozwoju (w exposé mówił o strategiach lokalnych na rzecz 
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odpowiedzialnego rozwoju) PPP ma ważne miejsce. W jego przekonaniu to będzie ważny projekt 

dla pozyskiwania środków, zwłaszcza w kontekście sukcesywnego zakręcania kurka środków 

unijnych. Pan Grzegorz Marszałek zwrócił uwagę na drogi lokalne. W exposé pojawiła się 

zapowiedź wsparcia finansowego dla dróg gminnych i powiatowych. Zakłada, że będzie to realne, 

bo akurat w przypadku ostatniego rozdania programu gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej 

tych środków dla wszystkich nie starczyło. 

 

Ad 11) 

W punkcie „Odpowiedzi na zapytania” głosu nie zabrano.  

 

Ad 12) 

W punkcie „Wnioski i oświadczenia radnych” głosu nie zabrano. 

 

Ad 13) 

Wolne głosy. 

Radny Grzegorz Grzegorzewski powiedział, że – korzystając z okazji, że obecny jest pan Grzegorz Mayer 

– zgłasza, że na ul. Starogostyńskiej, na wysokości parkingu szkolnego jest dość spora zapadlina 

w chodniku przy studzience kanalizacyjnej.  

 

Ad 14) 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Alfred Siama zamknął XXXV sesję 

Rady Powiatu o godz. 16.05. 

 

Przewodniczący 

Rady Powiatu Gostyńskiego 

/-/ Alfred Siama 

 

Protokołowała: 

Elżbieta Mikstacka 


